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وها چین دوپینگ تندر
فروزان آصــف نخعی چین چه ضعفــی را در ایران می دید که با جســارت 
تمام در کنار بیانیه شــوراهای همکاری خلیج فارس، حق حاکمیت جمهوری 
اسلامی ایران را بر جزایر سه گانه ملغی دانست؟ پاسخ آشکار است. ایران برای 
مقابله با آمریکا، به چین پناه برده است. ناگفته نماند اگر ایران با حفظ استقلال 
و به منظور ایجاد توازن با اروپا و آمریکا به قصد به ثمر رساندن برجام، برنامه ۲۵ 
ساله همکاری های مشترک ایران و چین را به ثمر می رساندند، بسیار مناسب 

می بود. اما به نظر می رسد ماجرا آن گونه که باید و شاید نیست.

یادداشت

قتلگاه زلزله تهران کجاست ؟ 
فریبرز ناطقی الهی چند روزی اســت که کلیپی از یک مصاحبه تلویزیونی 
ناقص از صدا و سیما در حال پخش در کشور می باشد که در آن به قتلگاه تهران 

و محل آن اشاره می شود ! داد از دست سایت های خبری !؟

دیدگاه

 نوبت اولآگهی فراخوان شناسایی و ارزیابی کیفی مناقصه گران

پتروشیمی ایلام

Burgmann Mechanical Seal موضوع مناقصه: خرید
006-01-ILPC-P :شماره  مناقصه

شرکت پتروشیمی ایلام به استناد مجوز صادره از کمیسیون معاملات، در نظر دارد  خرید Burgmann Mechanical Seal مورد نیاز 
پمپ های مجتمع خود را به صورت تجمیعی از طریق برگزاری مناقصه عمومی دو  مرحله ای به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید.

لذا جهت ارزیابی کیفی مناقصه گران بدینوسیله  از علاقمندان دعوت  میگردد در صورت تمایل به شرکت در این مناقصه، از تاریخ 1401/11/30 
به سامانه الکترونیکی معاملات شرکت پتروشیمی ایلام به  نشانی samim.ilampetro.com مراجعه و نسبت به دریافت اسناد اقدام و 

حداکثر تا ساعت 16:00 مورخ 1401/12/10 مدارک ارزیابی کیفی را تکمیل و در سامانه مذکور بارگذاری نمایند. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق درگاه سامانه الکترونیکی معاملات شرکت پتروشیمی ایلام انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران 

در صورت عدم عضویت قبلی، جهت ثبت نام، دریافت نام کاربری و کلمه عبور سامانه و راهنمایی، با شماره تلفنهای ذیل تماس حاصل نمایند. 
اسناد مناقصه پس از برگزاری فرایند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه الکترونیکی معاملات به مناقصه گران واجد صلاحیت 

ارسال خواهد شد.
مناقصه گر لازم است توانایی تودیع ضمانتنامه بانکی شرکت در مناقصه به میزان 4.000.000.000 ریال )چهار میلیارد ریال( را داشته باشد. 

)در مرحله ارزیابی کیفی نیاز به ارایه ضمانتنامه نمی باشد(.
آدرس:   ایلام- چوار- نرسیده به روستای آبزا- مجتمع پتروشیمی ایلام 

samim.ilampetro.com   :پورتال اطلاع رسانی و برگزاری الکترونیکی معاملات
تلفن:    38390000-084      داخلی:    3003   یا   4215     -  تماس مستقیم : 08432723948

فکس:   08432723948   کدپستی:   6936159700 
سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مناقصه آمده است.

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/12/02 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/06

آگهی فراخوان عمومی
شهرداری صباشهر در نظر دارد به استناد مجوز شماره 3/ص/6ش مورخ 1401/01/17 
شورای اسلامی شهر نسبت به اجرای پروژه رنگ آمیزی جداول سطح شهر )32000متر( 
با اعتبار بالغ بر 10/000/000/000 ریال به مدت )از انعقاد قرارداد به مدت 3ماه( از طریق 
مناقصه عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نماید، لذا از متقاضیان واجد 
 شرایط دعوت بعمل می آید برای دریافت اسناد مناقصه به سامانه ستاد به آدرس الکترونیکی

 www.setadiran.ir به شرح ذیل مراجعه نمایند.
شهرداری صباشهر در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.

کلیه هزینه های مربوط به انتشار آگهی مناقصه عمومی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
پیمانکاران می بایست دارای گواهینامه تعیین صلاحیت شرکت های پیمانکاری در رسته موضوع 
مناقصه گواهی صلاحیت ایمنی پیمانکاران از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رزومه 

کاری مرتبط باشند.
پایه  کل  قیمت  درصد   5 صباشهر  شهرداری  نفع  به  مناقصه  در  شرکت  سپرده  مبلغ 
)500/000/000ریال( می باشد، تذکر: سپرده نفرات اول و دوم مناقصه تا زمان انجام معامله و 
قرارداد مسترد نخواهد شد و نیز نفرات اول تا سوم چنانچه حاضربه انعقاد قرارداد نگردند سپرده 

آنان به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
انتشار آگهی: ساعت 8 روز  زمان دریافت اسناد مناقصه در سامانه ستاد، زمان 

سه شنبه مورخ 1401/11/25
شنبه  روز   10 ساعت  ستاد:  سامانه  در  درمناقصه  شرکت  مهلت  اتمام  زمان 

مورخ 1401/12/13 
شنبه  روز   10 ساعت  شهرداری:  دبیرخانه  در  ضمانت نامه  پاکت  ارائه  مهلت 

مورخ 1401/12/13
زمان بازگشایی و رسیدگی به پیشنهادات در دفتر شهردار: ساعت 14 روز شنبه 

مورخ 1401/12/13
اطلاعات و سایر جزئیات دراسناد مناقصه درج گردیده است.

ضمنا تنها اسناد پاکت های پیشنهاد دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است و در 
جلسه بازگشایی اسناد فیزیکی پاکت های )ب( و )ج( و فاقد امضای الکترونیک به هیچ 

وجه مورد پذیرش نیست.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/11/25 تاریخ انتشارنوبت دوم: 1401/12/02

 نوبت دوم

علی ملکی – شهردار صباشهر

فراخوان مناقصه عمومي
  ) ارزیابي كیفي- فشرده (  

شماره 1401/0021-1

روابط عمومي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسلیمان

شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسلیمان در نظر دارد مناقصه عمومي یك مرحله اي شماره  1-1401/0021 مربوط به پروژه تكمیل كارهاي باقیمانده احداث ساختمان اداري 
مسجدسلیمان – كارهاي تاسیسات مكانیكي )تجدید مناقصه( فراخوان شماره 2001093984000056 را از طریق سامانه تداركات الكترونیكي دولت  به نشاني www.setadiran.ir  برگزار 

نماید.كلیه مراحل برگزاري فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایي پاكت ها از طریق سامانه مذكور انجام خواهد شد.
الف- شرح مختصر خدمات: پروژه تكمیل كارهاي باقیمانده احداث ساختمان اداري مسجدسلیمان – كارهاي تاسیسات مكانیكي

ب- محل اجراي خدمات و مدت انجام كار: محل اجراي خدمات :شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسلیمان         مدت انجام كار : 6 ماه
 ج –برآورد كارفرما: برآورد كارفرما :  042ر638ر462ر83   ریال

د – الزامات و شرایط متقاضیان )مدارك ذیل باید در پاكت استعلام ارزیابي كیفي بارگذاري و ارسال شوند(: گواهینامه معتبر تایید صلاحیت ایمني پیمانكاري صادره از 
وزارت تعاون ،كار و رفاه اجتماعي - گواهینامه معتبر تایید صلاحیت پیمانكاري حداقل رتبه 5 تاسیسات و تجهیزات - اساسنامه شركت/آگهي تاسیس شركت / آخرین تغییرات شركت در روزنامه 

رسمي/ آگهي آخرین تغییرات ثبتي دارندگان امضا مجاز معتبر مناقصه گر- سایر موارد مندرج در استعلام ارزیابي كیفي
ر- نوع و مبلغ تضمین شركت در مناقصه )فرایند ارجاع كار(: نوع تضمین: ضمانتنامه بانكي مبلغ تضمین : 000ر000ر173ر4  ریال

ه  - محل و مهلت دریافت اسناد : از كلیه متقاضیان واجد شرایط دعوت میگردد ظرف مهلت مقرر جهت اعلام آمادگي و دریافت اسناد مناقصه و استعلام ارزیابي كیفي بصورت همزمان،از 
طریق سامانه تداركات الكترونیكي دولت به نشاني www.setadiran.ir اقدام نمایند. باتوجه به اینكه مناقصه بصورت فشرده انجام مي شودـ پس از بررسي هاي لازم و ارزیابي كیفي سوابق 

متقاضیان، پاكات پیشنهادي)الف،ب،ج( شركتهایي گشایش خواهد شد كه حداقل امتیاز ارزیابي كیفي مندرج در استعلام ارزیابي را كسب نمایند.
1- مهلت اعلام آمادگي : بصورت الكترونیكي )غیرحضوري( از ساعت 07:00  تاریخ 1401/11/23 لغایت ساعت 19:00تاریخ 1401/11/27
www.setadiran.ir 2- مبلغ خرید اسناد: پرداخت مبلغ 000ر840 ریال از طریق درگاه پرداخت الكترونیكي موجود در سامانه به نشاني

ضمنا متقاضیان باید حداكثر ظرف مدت ذیل مدارك ارزیابي كیفي مورد نیاز را مطابق با اطلاعات و شرایط قید شده در آگهي مناقصه و مفاد استعلام ارزیابي كیفي ، از طریق سامانه )ستاد( در 
پاكت پاسخ استعلام ارزیابي كیفي بارگذاري نمایند. بدیهي است مناقصه گزار این حق را براي خود محفوظ مي دارد به مداركي كه مطابق شرایط مندرج در متن آگهي و استعلام ارزیابي كیفي 

تنظیم یا ارائه نشده باشند ترتیب اثر نداده یا مردود اعلام نماید . 
و-  محل، زمان تحویل و گشایش پیشنهادها: متقاضیان مكلفند پیشنهادات )پاسخ استعلام ارزیابي كیفي، پاكات الف ، ب و ج( خود را حداكثر تا ساعت 10:45 روز شنبه  مورخ 
1401/12/13 به صورت الكترونیكي و از طریق سامانه)ستاد( تسلیم نمایند. ضمنا پاكات پاسخ استعلام ارزیابي كیفي ساعت 11:00 روز شنبه مورخ 1401/12/13 گشایش میگردد و زمان 

گشایش پاكات الف،ب و ج در صورتجلسه پرسش و پاسخ )پیش از تسلیم نرخ(  در روز دوشنبه مورخ 1401/12/01 ساعت 11:00 تعیین و ابلاغ خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول :  1401/12/02         تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/12/03   شماره ثبت در پایگاه ملي مناقصات: 53/138/141    

     www.mis.nisoc.ir             http://ieps.mporg.ir             www.shana.ir

شركت ملي نفت ايران
نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق 
شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان )سهامي خاص(

شناسه آگهی:1456798
نوبت اول

آگهی مزایده عمومی 
شهرداری بنک در نظر دارد نسبت به فروش یک قطعه پلاک تجاری شهرداری به استناد مصوبه های شماره 94 مورخ 1401/11/08 شورای 
اسلامی شهر بنک و مصوبه کمیته تطبیق فرمانداری به صورت نقد از طریق مزایده عمومی اقدام نماید . لذا از متقاضیان شرکت در مزایده دعوت 
بعمل می آید جهت بازید از نقشه و موقعیت پلاک به امور فنی و شهرسازی شهرداری و جهت دریافت اسناد مزایده، شرکت در مزایده و تسلیم 

پیشنهادات به آدرس سایت اینترنتی  www.setadiran.ir ) مزایده شماره 2001003500000003( مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار: 1401/12/02    تاریخ دریافت اسناد مزایده: 1401/12/02 الی 1401/12/14 تاریخ پیشنهاد قیمت و بارگذاری در 

سامانه ستاد: تا تاریخ 1401/12/24
مورخ 1401/12/28  برنده:  اعلام  زمان  بنک    شهرداری  در  صبح  ساعت 10  مورخ 1401/12/27  بازگشایی:  مکان  و   تاریخ 

تاریخ اعتبار پیشنهادات: 1402/01/31
شرایط شرکت در مزایده :

1ـ قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناسی رسمی دادگستری می باشد .
2ـ در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنها به ترتیب به نفع شهرداری 

ضبط خواهد شد .
3ـ شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادهامختارمی باشد .

4ـ شرایط فروش بصورت نقدی می باشد و در این مزایده کسر از حساب طلبکاری و تهاتر و اقساطی امکان پذیر نمی باشد .
5ـ ملک با وضعیت موجود به فروش می رسد و هزینه های مربوط به کارشناسی، چاپ آگهی در روزنامه، نقل و انتقال اسناد مالکیت، پذیره ، 

مالیات و عوارض بعهده برندگان مزایده می باشد .
6ـ شرکت کنندگان مبلغ سپرده درج شده در اسناد مزایده را به صورت نقد به شماره حساب 0102231135005 نزد بانک صادرات به نام 

شهرداری بنک پرداخت یا ارائه ضمانتنامه بانکی در سامانه ستاد بارگزاری نمایند.
7ـ برنده مزایده می بایست حداکثر تا 10 روز پس از اعلام برنده نسبت به واریز مبلغ کل پیشنهادی بصورت نقدی به حساب جاری 

0102231121008 به نام شهرداری بنک نزد بانک صادرات اقدام نمایند در غیر اینصورت سپرده آنان ضبط خواهد شد .   411
8ـ قانون منع مداخله کارکنان در معاملات الزامی است.

9-کلیه مراحل مزایده از طریق سامانه ستاد انجام می گیرد.

آدرس ملکسپرده )ریال(قیمت پایه )ریال(مساحت عرصهکاربرینوع سندردیف

بنک - بلوار امام حسین)ع( - جنب آبرسانی20628/840/000/0001/442/000/000تجاریثبت – تک برگ1

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/12/2 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/3

 نوبت اول

روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهر بنک

شهرداري بنک



سخنگوی وزارت امور خارجه:

ضربه اساسی به اعتبار کنفرانس مونیخ وارد شد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      2 اسفند 1401    شماره 1269

وها چین دوپینگ تندر
فروزان آصف نخعی چیــن چه ضعفــی را در ایران مــی دید که با 
جســارت تمام در کنار بیانیه شــوراهای همکاری خلیج فارس، حق 
حاکمیت جمهوری اسلامی ایران را بر جزایر ســه گانه ملغی دانست؟ 
پاسخ آشکار اســت. ایران برای مقابله با آمریکا، به چین پناه برده است. 
ناگفته نماند اگر ایران با حفظ اســتقلال و به منظور ایجاد توازن با اروپا 
و آمریکا به قصد به ثمر رســاندن برجام، برنامه ۲۵ ساله همکاری های 
مشترک ایران و چین را به ثمر می رســاندند، بسیار مناسب می بود. اما 

به نظر می رسد ماجرا آن گونه که باید و شاید نیست.
 برای مثال جناح تنــدرو که به هیــچ وجه حاضر نیســت کلمه ای از 
»اعتدال« را در سیاست داخلی به رســمیت بشناسد، اکنون قرار است 
محلل قدرتمندی چون چیــن، چنین رویکــردی را حداقل در حوزه 
سیاســت منطقه ای و جهانی به ایران تحمیل کنــد. گنجاندن جمله 
»توسعه و تشویق اندیشــه های اعتدالگرایانه با هدف کاهش ریشه ای 
فضای حیاتی تروریســم«، جمله ای اســت که تنها پکن قادر است، به 
تندروهای داخلی تحمیل کند. زیرا تندروها با شنیدن چنین جمله ای 

بلافاصله دچار کهیر زدگی می شوند.
 البته می توان گفت جمله مذکور چراغ ســبز آشکار پکن است به طرف 
های غربی و آمریکایی و نوید بخش خاورمیانه ای آرام. اگر اصلاح طلبان 
و اعتدالگرایان داخلی، چنیــن جمله ای را می پذیرفتنــد، بی تردید 
تندروها آنان را مســتوجب انواع تحقیرها و تهمت ها می شــمردند و 
خیابان های اصلی شهرهای مهم کشــور را زیر گام های تظاهرات کفن 
پوش ها قرار می داند. به عبارت دیگر، کشــتی بان تندروها یعنی آقای 
رئیسی سیاست نوینی را اتخاذ کرده اســت. دولت آقای رئیسی اکنون 
تغییرات کلان در حوزه سیاســت خارجی، و در نهایت حوزه داخلی را 
با همکاری با چین دنبال مــی کند. برنامه اصلاحــات اقتصادی به نام 
»سوسیالیسم با مشخصات چینی« در جمهوری خلق چین که از سوی 
اصلاح طلبان درون حزب کمونیست چین به رهبری دنگ ژیائوپینگ 
در دسامبر ۱۹۷۸ آغاز شد به طور مشــخص در حوزه کلان از سیاست 

تقابل به سیاست تعامل انتقال یافت. 
اکنون در ســال ۲۰۲۳ ایران نیز گویی در کنار چین همــان راه را می 
رود. از این منظر ریاســت جمهوری آقای رئیســی در ۶ ســال آینده، 
ماموریت تغییر مشــی در حوزه منطقه ای و جهانــی، و تغییر و اصلاح 
ساختار حکمرانی در داخل، متناسب با سرعت و محتوای شرکای طرف 
همکاری یعنی چین را دنبال می کند. بیانیه مشــترک نشان می دهد 
چهار اصلاح اساسی در دســتور کار نظام جمهوری اسلامی قرار دارد. 
۱- اصلاح اســتخراج و فروش نفت ۲-اصلاح حکمرانی و حوزه امنیتی 
و نظامی ۳- اصلاح حوزه تجارت و توسعه کشور و ۴-اصلاح و بازسازی 

نهادهای حاکمیتی.
 این که چین در کنار حساســیت های غرب در ارتباط بــا نقش ایران 
در منطقه و جهان با همکاری با پکن، تا چه اندازه قادر اســت سیاست 
تراز بازرگانی برتر خود را در برابر آمریکا دنبال کند، ســوالی اساســی 
اســت. با این همه باید گفت در صورت تحقق چنین سناریویی، ایران 
در آســتانه تحولات اساسی در حوزه ساختاری اســت. ایران در چنین 
شرایطی، چه بخواهد و چه نخواهد، حوزه نهادین و طایفه گی سیاست 
را به سوی نظام تک حزبی ســوق می دهد. عنوان اعتدال، تنها در حوزه 
سیاست خارجی و در نهایت تحقق شــوک درمانی اقتصادی در داخل 
قابل پیگیری خواهد بود. ناتوانی در اجرای سیاست های توسعه، اجازه 
نمی دهد دولت رئیسی بتواند موفقیت قابل ملاحظه ای در کشور دست 
یابد. آیا در نظر سیاستگذاران کلان کشــور، این امر با نقض سیاست نه 
شــرقی و نه غربی قرار اســت تحقق یابد؟ زیرا در صورت اتخاذ چنین 
راهبردی، ایران در کنار بلوک شــرق یعنی چین و روسیه معنا خواهد 
یافت و در سطح جهانی خود را در کنار جوامع بسته تعریف خواهد کرد. 
به نظر می رسد نیاز به ســازماندهی نهادین، ایران را به سوی همکاری 
استراتژیک با چین سوق داده است ضمن این که این موضوع می تواند 
قدرت را نیز تمــام و کمال در اختیار تندروها قــرار دهد. زیرا اصلاح در 
حوزه حکمرانی و توســعه، از نوع چینی نیازمند کادر و ســازمان خود 
اســت، که در درجه نخســت تندروها را در حاکمیت سیاسی مخاطب 
حزب کمونیست چین قرار می دهد. ولی آیا تحولات ایران مقوم و تایید 

کننده چنین سیاستی خواهد بود؟
 اگر قرار باشــد مفاد بیانیه طابــق نعل بالنعل اجرایی شــود، وضعیت 
اقتصادی و سیاســی ایــران چگونــه خواهد بــود؟ هرچنــد برخی 
کارشناسان و ناظران سیاســی معتقدند که از امضای بیانیه مشترک، 
دســتاوردی راهبردی نصیب ایران نمی کند، ولی آینده نزدیک صحت 

سقم تحلیل مذکور را بهتر نمایان خواهد کرد.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت
ح توزیع کالا برگ  راهکارهای گسترش طر

ونیک بررسی شد الکتر
اعضــای ســتاد هماهنگی اقتصــادی دولت 
تقویــت  و  اجــرا  راهکارهــای گســترش 
زیرســاخت های مورد نیاز برای اجرای کامل 
طرح توزیع کالا برگ الکترونیک در سراســر 

کشور را بررسی کردند.
در جلسه ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت که 
به ریاست حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی 
برگزار شد، نحوه تسویه بدهی های بانک سپه ناشی از اجرای طرح ادغام 

مورد ارزیابی قرار گرفت.
در ادامه این جلسه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اجرای آزمایشی 
طرح توزیع کالا برگ الکترونیک در شــماری از اســتان های کشــور 
گزارشی ارائه کرد و پیشنهادها و راهکارهای گســترش اجرا و تقویت 
زیرســاخت های مورد نیاز برای اجرای کامل این طرح در سراسر کشور 
مطرح و بررسی شــد.در این جلسه همچنین گزارشــی از اجرای طرح 
مدیریت هوشــمند توزیع یارانه آرد و نان، میــزان صرفه جویی و نحوه 
توزیع آرد در اســتان های محل اجرای آزمایشی این طرح ارائه و درباره 
چگونگی تأمین زیرســاخت ها و امکانات لازم برای اجرای سراسری آن 

بحث و تبادل نظر شد.

 پشت پرده وعده کنترل تورم رئیس جمهور 
در دیدار رهبری چه بود؟

درحالی که رئیس جمهور روز شــنبه در دیدار رهبــر انقلاب وعده داد 
دولت بدون تردید وضعیــت تورمی را کنترل خواهــد کرد، اطلاعات 

جدیدی از برنامه دولت برای اجرای این وعده به دست آمده است.
اطلاعات به دست آمده توســط خبرنگار ایســنا حاکی از آن است که 
وعده ضد تورمی رئیســی ناظر به بســته مهم ارزی دولت است که قرار 

است به زودی از آن رونمایی شود.
این بسته حاوی اختیارات بی ســابقه برای بانک مرکزی جهت کنترل 
بازار ارز است.براساس این گزارش، در این بسته، بازار مبادله ارز و سکه 
به عنوان بازار آزاد و رســمی برای پاســخ به هر گونه نیاز ارزی در نظر 
گرفته شده است. گفته می شــود در طراحی این بسته، خطاهای ادوار 

گذشته در نظر گرفته و اصلاح شده است.
منابع قوی ارزی و اشــراف بانک مرکزی بر همه منابع ارزی صادراتی از 
مهم ترین عواملی اســت که از آن به عنوان عامل متمایز کننده با ادوار 
قبل یاد شده و گفته می شود فقدان این اشراف در سال های قبل موجب 

بروز اشکالات در کنترل و هدایت منابع ارزی می شد.

یادداشت

تریبون

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بنده معتقدم 
امکان کنتــرل بازار ارز وجود دارد، امــا به دلیل اعمال 
تصمیمات غلط و تکرار اشتباهات گذشته شاهد چالش 

در بازار ارز هستیم.
 محمدرضــا پورابراهیمــی در جلســه علنی مجلس 
شورای اسلامی در تذکری شــفاهی خطاب به رئیس 
مجلس، گفت: با مســیری که دولت در حوزه سیاست 

ارزی پیش گرفته است، شرایط بهبود نمی یابد.
وی تاکید کرد: بنــده معتقدم امکان کنتــرل بازار ارز 
وجود دارد، اما به دلیل اعمــال تصمیمات غلط و تکرار 

اشتباهات گذشته شاهد چالش در بازار ارز هستیم.
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
تصریــح کرد: مجلس شــورای اســلامی مکانی برای 

تصمیم گیری است. انتظار می رود جلسه ای 
غیرعلنی با حضور معاون اول رئیس جمهور 
که مســئولیت کنترل این بــازار را برعهده 
گرفته است و رئیس کل بانک مرکزی و وزیر 
امور اقتصادی و دارایی پیرامون مسائل ارزی 

برگزار شود.
نماینده مــردم کرمان در مجلس شــورای 

اســلامی ادامه داد: دیگر امروز فرصــت آزمون و خطا 
وجود نــدارد و نمی توانیم تصمیمات و سیاســت های 
قبلی را که منجر به عدم کارایی در حوزه ارز می شــود، 

تکرار کنیم.
پورابراهیمی متذکر شد: گزارش کمیسیون اقتصادی 
در خصوص سیاســت گذاری ارزی در صحن مجلس 

قرائــت و پیشــنهاداتی نیز مطرح شــد اما 
مســیری که دولت امروز دنبــال می کند، 
اساساً نه کار علمی بوده و نه کار تجربی است.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی اظهار داشــت: کمیسیون اقتصادی 
مجلس آمادگی دارد که در تصمیمات ارزی 
با دولت همکاری کند. تعییــن نرخ ارز ثابت 
سیاستی غلط است، ما سیاســت ثبات قیمتی را داریم 
اما تعیین نرخ ثابــت برای ارز را نداریم. این سیاســت 
نوعی سرکوب طرف عرضه و تحریک طرف تقاضا است. 
سیاست های غلط ســال ۱۳۹۷ در حال تکرار است و با 

دنبال کردن این مسیر مشکلی حل نخواهد شد.
محمدباقر قالیباف در پاسخ به این تذکر، گفت: در چند 

هفته گذشــته و در پیک قبلی ارز در روز سه شــنبه با 
حضور رئیس بانک مرکــزی و وزیر اقتصاد در خصوص 
مسائل ارزی بحث شد و در آن جلسه نیز به جمع بندی 
رسیدیم اما متأســفانه نه به احکام دائمی و نه به قانون 

بودجه در خصوص ارز عمل نشده است.
رئیس مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: این اشکال 
وجود دارد و امروز جلســه ای در این زمینه قرار اســت 
برگزار شــود و بنده مباحث را در این جلســه منتقل 
خواهم کرد و در صحن مجلس شــورای اســلامی نیز 
موضــوع ارز را دنبال می کنیم چرا که مســأله ای مهم 
و اساسی است. اگر واقعاً مسیر درســت و صحیح را در 
حوزه سیاســت های ارزی طی کنیم، حتماً بازار ارز به 

ثبات می رسد.

مجلس

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در تذکر شفاهی:  سیاست ارزی دولت غلط است

خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
با انتقاد از کنفرانس امنیتــی مونیخ گفت: 
برگزار کننــدگان با اقدامات خــود ضربه 
اساسی به اعتبار این کنفرانس وارد کردند و 

تریبون را به افراد معلوم الحال دادند.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امورخارجه 
در نشســت خبری بــا خبرنــگاران اظهار 
داشــت: به خطر افتادن ســلطه غربی ها بر 
جهــان، در نشســت امنیتی مونیــخ نمود 
بیشــتری داشــت و ما گمان می کنیم که 
امسال این کنفرانس به نام امنیت اما به کام 

جنگ و جنگ طلبان تشکیل شده است.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
کنفرانســی که به نام امنیت تشکیل شده 
باشــد، باید فرصت برابر و مســاوی به همه 
اعضای جامعه جهانی بدهــد که دیدگاه ها 
و ارزیابی های خود را نســبت به فرصت ها 
و چالش های مرتبط با امنیت بین المللی و 
نظم جهانی و ساز و کارهایی که به تحکیم و 
تقویت ثبات و امنیــت کمک می کند، را در 

این ارتباط بیان کنند.
کنعانی بــا تاکید بــر اینکــه »جمهوری 
اســلامی ایران یکــی از کشــورهای مهم 
تعیین کننده و بلامنازع در تعمیق و تحکیم 
امنیت منطقــه ای و از کشــورهای موثر و 
کمک کننده در تحکیم امنیت بین المللی 
است«، اظهار داشــت: اینکه این کنفرانس 
به نام کنفرانس امنیتی تشــکیل شود و از 
کشــورهای تعیین کننده مانند جمهوری 
اسلامی ایران و کشــور مهمی مانند روسیه 
دعوت نکننــد به معنــای این اســت که 
فرصت را برای طرح دیدگاههای مختلف و 
دیدگاه های چندجانبــه در خصوص نظم و 
امنیت بین المللی گرفتــه اند و این فرصت 
را در اختیار یک طرف و یــک جریان که به 
دنبال تحکیــم یکجانبه گرایــی در حوزه 

بین المللی اس قرار دادند .
وی ادامــه داد: اشــتباه فاحشــی اســت 
که امســال برگــزار کننــدگان کنفرانس 
امنیتی مونیخ مرتکب شــدند و مانع طرح 
دیدگاه های متفاوت و دیدگاههای متفاوت 
با ویژه با دولت آمریکا بــه دنبال یک جانبه 

گرایی در نظم بین المللی شدند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه بــا تاکید بر 
اینکه با این اقدامات »بــه اعتبار کنفرانس 
امنیتی مونیخ ضربه اساســی و جدی وارد 
کرده اند« افزود: اشــتباه دیگر اینکه برگزار 
کنندگان این کنفرانس بــه جای دعوت از 
جمهوری اســلامی ایران را به افراد معلوم 
الحال و بی هویتی دادند که نگاه ملت بزرگ 
ایران نســبت به آنها کاملًا روشــن و واضح 
اســت؛ فرزند یک دیکتاتور مخلوع و فراری 
از وطن به عنوان یک دعوت شده در اجلاس 
و کنفرانس امنیتی مونیخ است که این کار 
یک دهن کجی به ملت بزرگ ایران و یک بی 
اعتباری و رســوایی بزرگ برای کنفرانسی 
اســت که ادعای تاثیرگــذاری در امنیت 

بین المللی دارند.
کنعانــی افزود: دعــوت از چنیــن افرادی 
مداخله فاحش در امور داخلی کشور بزرگ 
است که در تامین امنیت منطقه ای و تامین 

امنیت اروپا نقش بلامنازع داشته است.
وی خاطر نشان کرد: نقش ایران در سالهای 
گذشــته به ویژه در یک دهه اخیر در مقابله 
با تروریسم جریان سیاه تکفیری و داعشی 
کمک بزرگی به نظــم و امنیت منطقه ای و 
ایجاد امنیت برای اروپا و کشــورهای غربی 
بود، اشتباه فاحشی است که امسال برگزار 
کنندگان کنفرانــس امنیتی مونیخ و دولت 
آلمان مرتکب شــدند و فرصت را در اختیار 

جنگ طلبان قرارداد.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
به نظر می رســد امســال بیش از هر زمان 
دیگری فرصت را در اختیــار دولت آمریکا 
قرار دادند که تندروهای این کشور مواضع 
یک جانبه خودشــان را در ارتباط با نظم و 
امنیت بین المللی از طریــق امنیتی مونیخ 
برای بیــان کنند و امیدوار هســتیم دولت 
آلمان و برگزارکننــدگان این کنفرانس در 
سال آینده این اشتباه فاحش خود را جبران 

کنند و اعتبار از دست رفته این کنفرانس را 
تا حدودی برگردانند.

کنعانی در پاســخ به سوال رســانه روسی 
دربــاره کنفرانس امنیتــی مونیخ و دعوت 
نکردن از ایران و روســیه گفت: کنفرانسی 
که به نام امنیت برگزار می شود، قاعدتاً باید 
محمل و یک کرســی متوازنی را برای طرح 
دیدگاه های مختلف و جهانی را مطرح کند 
اما برگزار کننــدگان فرصتی را برای برخی 
افراد و جریان های شــناخته شــده که هم 
عملکرد ضد امنیتی داشتند و بازیچه برخی 

کشورها بودند، فراهم کردند.
ســخنگوی وزارت خارجــه با بیــان اینکه 
دعــوت نکــردن از ایــران و روســیه بــه 
کنفرانــس امنیتی مونیخ اشــتباه فاحش 
برگزارکننــدگان آن بــود، اظهار داشــت: 
اگر بنا اســت در این کنفرانس در ارتباط با 
امنیت بین المللی تبادل نظر بشــود از بین 
بردن فرصــت برای تعدادی از کشــورها به 
ویژه اگر کشورهای موثری در حوزه امنیت 
بین المللی باشــند و ایراد تریبون و جایگاه 
یک جانبه برای طرح دیدگاه های یک جانبه 
گرایانه به معنای از بیــن بردن فرصت برابر 
برای طــرح دیدگاه های کمــک کننده در 

حوزه امنیت بین المللی است.
وی افزود: این همان رفتار یکجانبه گرایانه 
اســت که در سیاســت بین الملل برخی از 
کشورها مایل هســتند دنبال کنند؛ چنین 
رویکردیی کــه فرصتی را فراهــم کرده اند 
برای برخــی افراد و جریان های شــناخته 
شده که هم عملکرد ضد امنیتی در ارتباط 
با کشورهای مشخص داشته اند و هم بازیچه 
برخی از کشــورها بوده انــد در رفتارهای 
مداخلــه جویانه و ضد امنیتــی علیه دیگر 
کشــورها بوده اند،کمک کننــده به صلح و 

امنیت من بین المللی نیست.
کنعانی تاکید کرد: دیــدگاه های متوازن و 
طرح دیدگاه های مختلف که بیانگر صدای 
جهانیان در کرســی های بین المللی باشد 
می تواند کمک کننده باشد و رفتاری غیر از 
این، قطعاً رفتار غیرحرفه ای است که امسال 
برگزار کنندگان کنفرانــس امنیتی مونیخ 
مرتکب شدند و همانطور که گفتم امیدوارم 
این اشتباه خودشــان را در سال های آینده 

جبران کنند.

امیدوارم آژانس در چارچوب وظایف 
تخصصی خود عمل کند

ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاســخ 
به ســوالی در مورد ادعاهــای خبرگزاری 
آمریکایــی بلومبرگ در مورد غنی ســازی 
۸۴ درصدی اورانیوم از ســوی ایران گفت: 
درباره این گــزارش که در رســانه ها آمده 
است، ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی در 
این زمینه توضیحات دقیــق و فنی را ارائه 
کرده است و من شــما را به اظهارات دقیق 

آقای کمالوندی ارجاع می دهم.
کنعانی بــا تاکید بر تعهد ایــران به معاهده 
ان پی تی و موافقتنامه جامع پادمان اظهار 
داشــت: همکاری فنی جمهوری اسلامی 

ایران با آژانــس بین المللی انرژی اتمی یک 
اصل مهم برای کشــورمان اســت و به طور 
متقابل انتظار داریــم که آژانس رفتار حرفه 
ای خــود را در ارتباط با مســاله و موضوع 
فعالیت های هســته ای صلح آمیــز ایران 
داشــته باشــد و به اصول و چارچوب های 
همکاری حرفه ای و تخصصی با کشورهای 
عضو از جمهوری اسلامی ایران پایبند باشد 
و استفاده سیاســی از آژانس جایگاه حرفه 
ایی ســازمان مهم بین المللی را مخدوش 

می کند.
وی ادامــه داد: طرح مواردی از این دســت 
که قاعدتاً می بایســت در ارتباط های فنی 
و تخصصی و در دیدارهــای دوجانبه مورد 
تبادل نظر گفتگو و بررســی قرار بگیرد در 
رسانه ها نشانه فاصله گرفتن آژانس از رفتار 

حرفه ای و جایگاه تخصصی خود است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: 
این اقــدام را قوی ترین اســتفاده ابزاری از 
آژانس دانسته و سوء استفاده از آن در روند 

مذاکرات رفع تحریم ها مردود می دانیم.
کنعانی ادامه داد: چارچــوب مذاکرات در 
ارتباط با رفع تحریم های ظالمانه و یکجانبه 
علیه ایــران و بازگشــت مســئولانه همه 
طرف ها به توافق هسته ای روشن و مشخص 
اســت و باید در همان چارچــوب امتداد و 
استمرار پیدا کند؛آژانس بین المللی انرژی 
اتمی باید در چارچــوب وظایف حرفه ای و 
تخصصی که در ارتباط با توافق هســته ای 
به آنان محول و واگذار شــده است، وظایف 

تخصصی خود را ایفا کند.

آقای گروسی باید پاسخگو باشد
ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به 
سوال در مورد گفت و گوی امیر عبداللهیان 
با بورل مسئول سیاســت خارجی اتحادیه 
اروپا و سفر گروســی به تهران گفت: آقای 
گروسی باید پاســخگو باشد که چرا فعالیت 
های آژانس به رســانه درز پیدا میکند و ما 
تاکید میکنیم باید در چارچوب فنی باشد و 
مشکلی برای سفر هیأت آژانس وجود ندارد 
و گفت و گوهای بورل و امیر عبداللهیان در 
روند مذاکرات رفع تحریم هاست و مسئول 
گفت و گو میان مذاکرات جاری است و ایران 

حفظ توام با آرامش است.
وی ادامه داد: مشــکلی در ارتباط با ســفر 
هیــات آژانس به جمهوری اســلامی ایران 
از منظر سیاســی وجود ندارد همانطور که 
این ســفر بارها بارها پیش از این انجام شد 
و چارچوب ارتباطات میان ایران و آژانس به 
قوت خود باقی اســت.کنعانی با بیان اینکه 
برنامه ریزی برای ســفر هیــات آژانس در 
حال انجام اســت و به محض تکمیل فراهم 
آوردن مقدمات ســفر، انجام خواهد شد، به 
گفت و گوی تلفنی امیرعبداللهیان و بورل 
اشــاره کرد و گفت: این گفت و گو بخشــی 
از اســتمرار تبادل و رایزنی ها میان ایران و 
مذاکره کننده ارشد اروپایی در خصوص در 

روند مذاکرات رفع تحریم است.
وی افزود: بــورل به عنوان مســئول عالی 

سیاســت خارجه اروپایی مســئول انجام 
گفت وگو در خصوص مســائل مورد توجه 
و جاری در مناســبات ایران و اتحادیه اروپا 
هســت و در انعــکاس مطالب می تــوان با 
رویکردهای متفاوتی مطالــب را مرتبط با 
گفتگو ها منعکس کرد؛ جمهوری اسلامی 
ایران ملــزم به حفظ فضای تــوأم با آرامش 
بــرای حفــظ چارچوب هــای گفت وگو و 
اســتمرار آن در فضای توام با آرامش است؛ 
اینکه ادبیــات آقای بورل متفاوت اســت، 

بستگی به رویکرد آنها دارد.

رژیم صهیونیستی به اتهام زنی عادت 
کرده است

کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد ادعاهای 
رژیم صهیونیســتی مبنی بــر حمله ایران 
به این کشــتی خود گفت: این اتهام را قویاً 
رد می کنیــم؛ رژیم صهیونیســتی همانند 
آمکریکا به اتهام زنی علیه جمهوری اسلامی 
ایران عادت کرده است. ایران از کشورهای 
موثر برای حفظ امنیت و آزادی کشتیرانی 
در آبهای بین المللی اســت و به تلاش های 
خــود در ارتباط بــا واحد امنیــت و آزادی 
کشــتیرانی در آبهــای بین المللــی ادامه 

می دهد.
ســخنگوی وزارت خارجه با یادآوری نقش 
بســیار موثر و تعیین کننده ایران در امنیت 
فراگیر برای همه کشورها به منظور استفاده 
از فرصت هــای کشــتیرانی در آبهای بین 
المللــی، تاکید کــرد: رژیمی کــه امنیت 
دیگران را به مخاطــره می اندازد و به امنیت 
ملت ها و دیگر کشورها پایبند نیست و خود 
را در معرض تهدید متقابــل قرار می دهد و 
در طول تاریخ تاســیس نگیــن خود نقش 
بی ثبــات کننده فراگیــر در منطقه و حوزه 
بین المللی داشــته اســت، حق نــدارد به 

دیگران اتهام وارد کند.
کنعانی در پاســخ به ســوالی در مورد عدم 
فعالیت تبیینی ســفرا گفت: ارزیابی شــما 
دقیق نیســت و در طول چندماه گذشــته 
ســفارت خانه هــای ما و سرکنســولگری 
های مــا به رغم ســختی شــرایط فعالیت 
های دیپلماتیک خود را قــرار دارند و اتفاقا 
کشــورهای مدعی گــردش اطلاعات آزاد 
حتی از حداقل امکانات هم برای نمایندگی 
های مــا دریغ کردنــد و فضا را به ســمت 

یکجانبه طراحی کردند.
وی در ادامــه گفــت: در برخی از شــرایط 
سختی که در کشورهای غربی وجود داشت 
اما سفارت خانه های ما امسال همه روز ملی 
جمهوری اســلامی ایران را باشکوه برگزار 
کردند و مشارکت خوبی را شاهد بودیم و در 
اغلب کشورها مقامات محلی هم در سطوح 
مختلف شــرکت کردند و دنیــا فقط چند 
کشور اروپایی نیســت و به هیچ وجه آن ها 
جامعه بین المللــی را نمایندگی نمی کنند 
و حتی مــردم خــود را نمایندگی نمیکنند 
چراکه نخبگان و فعالان سیاسی آن کشورها 
در مراسم روز ملی جمهوری اسلامی ایران 

شرکت کردند.

 توضیح درباره برنامه
 سفر امیرعبداللهیان به هند

وی در پاسخ به ســوالی در مورد سفر آقای 
امیــر عبداللهیــان بــه هند و ادعــای لغو 
آن گفــت: این روزهــا وزیر امــور خارجه 
برنامه های متراکمی دارند و به همین دلیل 
سفرها بر اســاس اهمیت و اولویت، اولویت 

بندی می شوند.
کنعانی روابط تهران و دهلی نو را دوســتانه 
توصیف کرد و با یادآوری روابط دو کشــور 
در حوزه های مختلف و تبادل نظر مقامات 
عالی کشور در ســطوح مختلف با یکدیگر 
اظهار داشت: برای حضور وزیر امور خارجه 
کشــورمان در اجلاس موســوم به اجلاس 
اجرایی سینا، در حال بررسی و زمان بندی 
بودیم که با کمال تاسف شــاهد یک اقدام 
غیر حرفه ای در تهیه کلیپی از سوی برگزار 
کننده که بنیادی خصوصی به نام »آر اف« 
اســت، بودیم که مــورد انتقــاد و اعتراض 
ســفارت جمهوری اســلامی ایران در هند 

قرار گرفت.
وی با بیــان اینکه ایــران و هنــد در طول 
ســال های مختلــف متعهــد و پایبند در 
چارچوب روابط دوستانه به مداخله نکردن 
در امور داخلی یکدیگر بودند، اظهار داشت: 
اقدام برگزار کننده در این زمینه اقدام کاملًا 
غیر حرفه ای و متناقض با رویکرد ســازنده 
دو کشــور در امور مداخلــه در امور داخلی 
یکدیگر بود و به رغم فشــردگی برنامه های 
ســفر وزیر و اینکه تلاش شــده بود امکان 
حضور فراهم شــود، تا جایی که اطلاع دارم 

تاکنون چنین سفری قطعی نشده است.
کنعانی اظهار داشــت: آقای وزیر سفرهای 
دیگری از جمله سفر قریب الوقوعی به عراق 
خواهند داشــت اما فعلًا برنامه مشارکت در 
اجلاس در هند در برنامــه کاری آقای وزیر 

قرار ندارد.

ایران هراسی سیاست شناخته شده 
صهیونیست هاست

از ســخنگوی وزارت امور خارجــه درباره 
اظهارات اخیــر عباس عراقچــی مذاکره 
کننده سابق هسته ای ایران در مورد بدنام 
ســازی ایران در عرصه بین المللی و اینکه 
راه حل چیست، سوال شــد که وی گفت: 
تهدید نماینده جمهوری اســلامی ایران، 
ایران هراســی و تخریب چهــره جمهوری 
اســلامی ایران و اهریمن سازی از آن روش 
شناخته شــده و دیرینه تعدادی مشخصی 
از کشــورها از جمله رژیم آمریــکا و رژیم 
صهیونیستی در بیش از چهار دهه گذشته 

بوده است.
کنعانی با تاکید بر اینکه رویکرد غیر سازنده 
و غیر حرفه ای به هیچ وجه رویکرد جدیدی 
نیست، افزود: جمهوری اســلامی ایران در 
عرصه منطقــه ای و بین المللی، کشــوری 
اثرگذار در حوزه تامیــن امنیت منطقه ای و 
بین المللی است و مناسبات آن با کشورهای 
مختلف در زمینه های مختلف برقرار است 
و اعمال چنین سیاســت هایی از سوی این 
کشورها نشــان دهنده موفقیت جمهوری 
اســلامی ایران در ناکام گذاشــتن چنین 

سیاست های غیرسازنده ای است.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه به تقویت 
روابط کشــورمان با کشــورهای همسایه 
اشــاره کــرد و گفــت: ایــران در حــوزه 
مناســبات با کشــورهای مهــم و عضویت 
در ســازوکارهای چندجانبــه منطقه ای و 
بین المللی نیــز تاکنون موفق بوده اســت 
و ایــن بدان معناســت که در در سیاســت 
خارجی خود با وجود ایــن تهدیدها و اقدام 

های مخرب موفق عمل کرده است.
وی ادامه داد: اینکه برخــی مانع حضور ما 
در نشســت هایی ماننــد کنفرانس مونیخ 
می شوند، نشــان می دهد که صدا و منطق 
جمهوری اسلامی ایران صدا و منطقی قوی 
و مورد پذیرش و محل توجه در حوزه افکار 
عمومی دنیاســت و بنابراین ارزیابی ما این 
است که جمهوری اســلامی در این زمینه 

تاکنون موفق به عمل کرده است.
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سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها:
و   شفافیت بورس دست مافیای خودر

را قطع می کند
 سخنگوی کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراها گفت: امیدواریم 
به کمک شــفافیت بورس و عرضه خودروها در این بازار، دست مافیای 
خودرو قطع شــود که در این حوزه با مصوبه کمیســیون تلفیق بودجه 
مجلس از ســال آینده طبق قانــون، کل خودروها در بــورس عرضه 

می شود.
»حســین بامیری« در مورد عرضه خودرو در بورس کالا، اظهار داشت: 
ورود خودرو به بورس، شــیوه موفقــی برای تعادل بخشــی به عرضه 
و تقاضای خودرو در کشــور بوده اســت؛ چراکه با حذف قیمت گذاری 
دســتوری به مرور واســطه ها و دلالان از چرخه خرید و فروش حذف 

می شوند و خودرو با قیمت واقعی و متعادلی به دست مردم می رسد.
وی بیان داشــت: موافق عرضه خودرو در بورس کالا هستم و امیدوارم 
این اقدام مهم به دلیل شفافیت و رقابت، دست مافیای خودرو را در این 
حوزه قطع کند و بتواند به ارتقای کیفیت صنعت خودرو در کشــور که 

مطالبه مردم و مجلس است کمک کند.
بامیــری عرضه خــودرو در بــورس کالا را به نفــع مصرف کنندگان و 
تولیدکننــدگان عنوان کرد و گفــت: این نوع عرضــه زمینه ای مثبت 
برای ایجاد رقابت در معاملات خودرو اســت؛ زیرا با کشف ارزش واقعی 
قیمت، بازار ســاماندهی می شــود و ابهامات و اشــکالات این حوزه به 

حداقل می رسد.
ســخنگوی کمیســیون امور داخلی کشــور و شــوراها تصریح کرد: 
کمیســیون تلفیق بودجه مجلس با مصوباتی مقرر کرد که سال آینده 
همه خودروها در چارچوب قانون در بورس عرضه شــوند و از این طریق 
بتوان به شــفافیت معاملات این حوزه و سیاست گذاری دقیق تر کمک 

بیشتری شود.
وی افــزود: نماینــدگان مجلــس از هر اقدامــی که بــه ارتقا صنعت 
اســتراتژیک خودرو در کشــور کمک کند حمایت خواهند کرد و این 

مطالبه جدی مجلس است.

رییس سازمان مالیاتی اعلام کرد
اهتمام ویژه برای تحقق کامل درآمدهای 

مالیاتی سال جاری
رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور گفت: با تلاش و اهتمام ویژه 
از طریق به کارگیــری روش  هــا و مکانیزم های موثر بایســتی فرایند 
رسیدگی به پرونده  ها موثرتر و کارآمدتر شده تا ضمن تسهیل و تسریع 
در امور تکالیف ســازمانی، درآمدهای مالیاتی تعیین شده تا پایان سال 

به طور کامل محقق شود.
به گزارش ســازمان امور مالیاتی کشــور، داود منظور در جلسه ستاد 
درآمدهای مالیاتی که با حضور معاونین سازمان و مدیران کل ستادی 
ذی ربط برگزار شــد، با اشــاره به اینکه نظام مالیاتی نیز به سهم خود با 
رویکرد تحول آفرینی، اقدامات و برنامه های متعددی در دســتور کار 
قرار داده اســت افزود: نظام مالیاتی با تعهد به ماموریت سازمانی مبنی 
بر تحقق کامل درآمدهای مالیاتی دولت بــا تکیه بر عدالت مالیاتی و از 
طریق هوشمندسازی نظام مالیاتی و همچنین استقرار میز خدمت در 
میان اصناف و اتحادیه ها، ضمن تعامل گســترده با فعالان اقتصادی و 
مردم، تکریم ارباب رجوع و مالیات ستانی عادلانه را سرلوحه امور خود 

قرار داده است.

وی لزوم توجه به پاسخگویی مناسب به مردم و اعتمادآفرینی در جامعه 
تصریح کرد: به هر میزان برای خدمت به مردم تلاش شود مرهون ملت 
بزرگ ایران هستیم. واقعیت این است که برخی کاستی ها و ضعف های 
مدیریتی هم در ساختار اداری و هم مدیریت منابع انسانی نیاز به اصلاح 
دارد و ضرورت دارد در اشتغال، انتصاب ها و ارتقای همکاران سازمان در 
ادارات کل استان ها و ستاد، نهایت دقت صورت بگیرد تا افراد توانمند و 
شایسته فارغ از هر نوع سفارش و توصیه مشغول خدمتگزاری به مردم 

شوند.
در ادامه جلسه ســتاد درآمد، نحوه رســیدگی به پرونده های بزرگ با 
اولویــت ۱۰۰ پرونده مهم، بررســی وضعیت صدور برگ تشــخیص 
مالیات خانه های خالی، خانه های گران قیمــت و خودروهای لوکس، 
بررسی مالیات پزشــکان و دفاتر اسناد رســمی، نحوه تولید و پردازش 
اظهارنامه هــای برآوردی و همچنیــن روند ابــلاغ الکترونیکی اوراق 

مالیاتی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

واکنش رئیس سازمان خصوصی سازی به حاشیه جدید
وش مدارس خیرساز را ندارد دولت قصد فر

درحالی که شــائبه حضور مدارس خیرســاز در لیســت مولدسازی 
اموال دولت بین برخی خیرین ایجاد شــده اســت، رییس ســازمان 
خصوصی ســازی اعلام کرد که این مدارس در لیســت طرح هایی قرار 
گرفته اند که باید تکمیل شــوند و به هیچ وجه قصد فروش یا تهاتر آن ها 

وجود ندارد.
 پس از آنکه جزئیات طرح مولدســازی املاک مازاد دولت اعلام شــد، 
دو وزرات خانه جهاد کشــاورزی و آموزش و پرورش لیست امول مازاد 
خود را اعــلام کرده و این لیســت در ســامانه  www.pga.ipo.ir در 
اختیار عموم مردم قرار گرفت. پس از آن و از روز گذشــته شــائبه قرار 
گرفتن مدارس خیرین در لیست مولدســازی از سوی برخی خیران و 
در شبکه های اجتماعی، مطرح شده و نگرانی هایی را ایجاد کرده بود. به 
طوریکه یکی از موسسه های خیریه در نامه ای خطاب به وزیر آموزش و 

پرورش نگرانی خیرین را در این مورد مطرح کرد.
به نظر می رســد ســوتفاهم هایی در این ماجرا ایجاد شده که با بررسی 
سامانه مولدسازی شــفاف می شــود. چراکه یک بخش از این سامانه 
متعلق به دارایی های مازاد مصوب و یک بخش نیز متعلق به پروژه های 
تکمیلی است و لیست مدارس مذکور در بخش پروژه های تکمیلی قرار 

گرفته که قرار است تا در آینده تکمیل شوند.
در این راستا، حسین قربانزاده، رئیس ســازمان خصوصی سازی نیز به 
ایســنا توضیح داد: برای اینکه ماجرا شفاف و مشــخص باشد که منابع 
حاصل از  املاک مازاد صرف هزینه های جاری نمی شــود، در ســامانه 
پروژه هایی که قرار اســت منابع در آنجا هزینه شــود نیز مشخص شده 
است. مدارس خیرساز نیز در لیست این پروژه ها قرار گرفته و قرار است 
با این منبع تکمیل شــوند. بنابراین این مدارس مازاد نیستند و خیرین 

به اشتباه گمان کردند مازاد هستند.
از سوی دیگر دبیرخانه اجرایی مولد سازی املاک مازاد وزارت آموزش 
و پرورش در اطلاعیه ای اعلام کرده اســت که هیچ ملک خیرسازی در 
طرح مولدسازی قرار نگرفته است. املاکی که مالکیت آن به نام دولت و 

دولتی  ساز نباشد اساساً نمی  تواند در مسیر مولدسازی قرار بگیرد.

بازار

 رییس ســازمان توســعه تجارت ایران با بیــان اینکه 
شــرکت های خودروســاز داخلــی و چینــی فرایند 
همکاری تولید مشــترک خودرو در ایــران را طراحی 
می کنند، گفــت: اغلب موافقت نامه هــا، تفاهم نامه ها 
و قراردادها منعقد شــده با چینی ها طی دو ماه آینده 
وارد فاز اجرایی خواهد شد و اثرات مثبت آن در اقتصاد 

کشور بروز خواهد کرد.
 »علیرضا پیمان پاک« در یک برنامــه رادیویی با بیان 
اینکه سفر رییس جمهوری به چین برنامه ای منسجم 
بود که از ماه ها قبــل با هدف توســعه روابط تجاری و 
اقتصادی با این کشــور انجام شد، اظهار داشت: توسعه 
روابط تجاری و اقتصادی ایران بــا چین از اولویت های 
مهم دولت ســیزدهم اســت، زیرا این کشــور یکی از 

بزرگ ترین اقتصادهای جهان محسوب می شود.
وی با بیان اینکــه در این ســفر برای توســعه روابط 
گردشــگری، تجــاری، معدنــی، ریــل، خــودرو، 
ماشین آلات، تجهیزات صنعتی و غیره موافقت نامه ها، 

تفاهم نامه هــا و قراردادهــای مختلفی بین 
دو طــرف منعقد شــد، خاطرنشــان کرد: 
چین یکی از بزرگ تریــن مصرف کنندگان 
محصولات معدنی در جهان است، به همین 
دلیل موضوع مشــارکت در توسعه معادن و 
اســتفاده از ظرفیت های تکنولوژی چین در 
این حوزه مطرح و دســتاوردهای خوبی به 

همراه داشت.
رییس ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: ایران در 
حوزه صنعت از جملــه خودرو بحــث همکاری های 
مشــترک برای انتقال تکنولوژی برای ارتقای کیفیت 
و راندمــان تولید خــودرو، تامین برخــی از قطعات و 
همین طــور در بحث مســائل مربوط به حــوزه ریل 
مثل تجهیزات، ماشــین آلات و دیگر موارد مربوطه با 
طرف های چینی به توافق های خیلی خوبی رســیده 

است.
پیمان پاک ادامه داد: مشارکت های فناوری و صنعتی 

ایران و چین در راســتای افزایش راندمان و 
کیفیت تولید اســت که بخــش عمده ای از 
این تولیدات در داخل مصرف خواهد شــد و 
بخشی هم مثل قطعات خودرو، تجهیزات و 
ماشین آلات معدنی، لوکوموتیو، ریل و دیگر 
مسائل مربوط به این حوزه روی ریل صادرات 
قرار می گیرد؛ اما در بعضــی از بخش ها مثل 
حوزه مس و حوزه های مشــابه دیگر بخش عمده ای از 

محصولات به صورت مواد نیمه خام صادر می شود.
وی بیان کرد: توسعه صادرات در این عرصه ها نیازمند 
ســرمایه گذاری جدی است که در ســفر اخیر رییس 
جمهور به چین مذاکرات خوبی در ایــن زمینه ها هم 

صورت گرفته است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تولید 
مشــترک ایران با شــرکت های چینی برای صادرات 
محصولات نهایی به کشــورهای منطقه نیــز، اظهار 
داشــت: یکی از مهم ترین مســائلی که بعد از فروکش 

کردن کرونا اتفاق افتاده به واسط رونق تجارت جهانی 
افزایش زیاد هزینه های حمل و نقل است.

وی تاکید کرد: باتوجه  به تاکید ربیس جمهور، توافقات 
و قراردادهای این ســفر طــی دو ماه آینــده وارد فاز 
اجرایی شــده و اثرات مثبت آن در اقتصاد کشور بروز 

خواهد یافت.
پیمان پــاک در خصوص تولید مشــترک خــودرو با 
شرکت های چینی گفت: قرار بر آن شد تا دو ماه آینده 
شرکت های خودروســاز داخلی و چینی برنامه ریزی 
جامع و مشــخصی را انجام دهنــد و فرایند همکاری 

تولید مشترک خودرو در ایران را طراحی کنند.
رییس ســازمان توســعه تجارت ایران اظهار داشت: 
از آنجایی کــه مذاکرات و توافقات با چینی ها توســط 
غربی ها رصد می شد، تأکید بر آن اســت که مفاد این 
توافقــات محرمانه باشــند تــا فرایندهــای آن وارد 
فاز اجرایی شــده و مردم تا چهار ماه آینــده آثار آن را 

مشاهده کنند.

تجارت

خریدار  طبــق گفته مســوولان وزارت 
کار، قرار اســت طرح کالا برگ توسعه داده 
شود و در گام های بعدی این طرح از طریق 
فروشگاه های زنجیره ای به کل کشور تعمیم 

داده می شود.
طرح کالا بــرگ الکترونیکــی از هفته های 
گذشته در اســتان هرمزگان به اجرا درآمد 
و مدتی بعد در ســه استان مرکزی، قزوین و 
گیلان نیز به شکل آزمایشی اجرا شد. مردم 
در این اســتان ها می توانند بــا مراجعه به 
فروشگاه های موجود ۱۰ قلم کالای اساسی 
پیش بینی شده در این طرح به ارزش ۵۳۰ 
هزار تومان را که شــامل ماست، شیر،  پنیر، 
قند و شــکر، ماکارونی، روغــن مایع، برنج، 

مرغ و تخم مرغ است خریداری کنند.
به گفته مجری پروژه کالابرگ الکترونیکی، 
ثبت نام و فعال ســازی تمام فروشگاه ها در 
این سه استان شروع شده و اعتبار افراد برای 

آنکه امکان خرید پیدا کنند،  شارژ می شود.
بر اســاس اعلام رییس اتاق اصناف استان 
مرکــزی تاکنون ۱۵۱۱ واحــد صنفی این 
اســتان در راســتای اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیکی با هدف ثبــات قیمت کالاهای 
اساســی ثبت نام کردند.در حالی که سهم 
اســتان مرکزی برای ثبت نــام اصناف در 
اجرای طرح کالابــرگ الکترونیکی ۱۳۰۴ 
واحد بوده و فراتر از ســهمیه استقبال شده 

است.
به گفته وی هم اکنــون ۲۰۰ واحد صنفی و 
فروشگاه در استان مرکزی به بارکد اجرای 
طرح مجهز شــده  و یارانه بگیران می توانند 

برای خرید مراجعه کنند.
همچنیــن در اســتان قزوین بــرای ۳۰۰ 
فروشــگاه زیرســاخت فراهم  شــده است 
و عمده فروشــی ها، خواربارفروشــی هــا، 
سوپرمارکت ها، فروشگاه های مواد غذایی، 
محصولات لبنی و مواد غذایــی متفرقه در 
ســامانه ثبت نام کرده اند و اتصــال آنان به 

شبکه ملی اعتبار ایجاد شده است.
به گفته مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان قزوین،  شــبکه ملی اعتبار یک روش 
جدید اســت و این شــبکه متصل به شبکه 

بانکی است و بر مبنای کد ملی افراد، اعتبار 
کارت آن ها شــارژ می شود و شــهروندان 
می توانند بــا هــر کارت  بانکی کــه به نام 
سرپرست خانوار اســت؛ خرید کنند و نیاز 
نیســت حتماً کارت یارانه به همراه داشته 

باشند.
آنطور که وی گفته پــس از اجرای این طرح 
شــهروندان می توانند با مراجعه به سامانه 
shoma.sfara.ir اپلیکیشن شما را نصب 
کنند تا با فروشــگاه هایی طــرف قرارداد با 
طرح کالابرگ الکترونیکی هســتند؛ آشنا 

شوند.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قزوین با بیان اینکه مردم در اســتان قزوین 
می توانند از هر کدام از ۱۰ قلم کالای پیش 
بینی شده به میزان دلخواه خریداری کنند، 
گفت: در این طرح محدودیتی برای میزان 

یا نوع برند اقلام وجود ندارد.
در استان گیلان نیز بر اساس  آخرین اخبار 
۱۷۰۰ فروشــگاه شناســایی و به ســامانه 
شما )شــبکه ملی اعتبار( مجهز شده اند.بر 
اساس اعلام استاندار گیلان، طرح کالابرگ 

الکترونیکی از هفته اول اســفندماه در این 
استان اجرایی می شــود و شناسایی و ثبت 
فروشــگاه ها که از دهم بهمن ماه آغاز شده 

همچنان ادامه دارد.
به گفته اســدالله عباســی، اجــرای طرح 
کالابرگ الکترونیکی از سیاست های دولت 
ســیزدهم برای رفاه اجتماعی مردم است و 
گیلان به عنوان یکی از اســتان های مجری 

این طرح انتخاب شده است.
وی می گوید: با توجه به ســنوات گذشته و 
افزایش قیمت ها، یارانه تعیین شده به مرور 
زمان ارزش نسبی خود را از دست می داد لذا 
دولت مردمی و انقلابی برای حفظ  قدرت و 
حمایت از مردم در بخــش مربوط به خرید، 

طرح کالا برگ الکترونیکی را اجرا می کند.
اســتاندار گیــلان با بیــان اینکــه اعتبار 
کالابرگ یک ماه زودتر با کد ملی سرپرست 
خانوار شــارژ می شــود، می گوید: در این 
طرح اصل بر استفاده مردم از کالاهای مورد 
نیاز و ضروری اســت و اگر سرپرست خانوار 
نخواهد از اعتبار فوق در زمان مقرر استفاده 
کند، مبلغ یارانه به حساب سرپرست خانوار 

واریز می شــود و می تواند این مبلغ را نقدی 
دریافت کند.

در روزهــای اخیــر وزیــر تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی از توســعه طــرح کالابرگ 
الکترونیکــی خبــر داد و گفت: بنــا داریم 
که این طرح را در گام هــای بعدی از طریق 
فروشــگاه های زنجیــره ای به کل کشــور 

تعمیم بدهیم.
وی با حضور در ایســنا گفت که تکلیفی که 
قانونگذار در تبصره ۱۴ بودجه سال ۱۴۰۱ 
برای دولت تعیین کرد، حاکی از آن بود که 
دولت ارز ترجیحــی ۴۲۰۰ تومانی را حذف 
کند و مابه التفاوتش را به شکل کالابرگ و یا 

روش های دیگر بپردازد.
مرتضوی بــا بیان اینکه ما ایــن کار را انجام 
دادیــم و طرح توزیــع کالابــرگ را در گام 
نخســت در چنــد شهرســتان آزمایــش 
کردیم و پاســخ مناســب گرفتیــم افزود: 
پس از آن بــود که طرح مذکــور به صورت 
نمونه در اســتان هرمزگان عملیاتی شــد. 
اکنون ضریب نفوذ بســیار بالاست و حدود 
۱۳۰۰ تا ۱۴۰۰ فروشــگاه به سامانه شبکه 

ملی »اعتبــار« متصل هســتند.وزیر رفاه 
به برخی گزارش ها که ناشــی از عدم اقبال 
عمومی از طرح بود نیز اشــاره کرد و گفت: 
گزارش های دریافتی حاکی از آن اســت که 
با اقبال عمومی چندانی مواجه نشــده ایم، 
ضمن آنکه اطلاع رســانی مناسب هم انجام 
شــده اســت. با این حال بنا داریم که طرح 
کالابرگ را توســعه بدهیم و بر این اســاس 
توزیع کالابرگ الکترونیک در ســه استان 

گیلان، قزوین و مرکزی ادامه می یابد.
آنطور کــه وی گفتــه در معاونــت رفاه و 
شرکت مربوطه، با فروشگاه های زنجیره ای 
هماهنگی به عمل آمده تا در گام های بعدی 
طرح از طریق فروشــگاه های زنجیره ای به 
کل کشور تعمیم یابد.این شبکه آماده است 
و دریافت کالا یا یارانه نقدی اختیاری است.

امیدواریــم که این طرح با اقبال بیشــتری 
مواجه شــود و فرهنگ آن نیز نهادینه شود 

تا بتوان آن را ترویج داد.
 در حال حاضــر مــردم در چهار اســتان 
هرمــزگان،  گیــلان،  قزویــن و مرکــزی 
می تواننــد با مراجعــه به فروشــگاه های 
مجاز و متصل به شــبکه شــما )شبکه ملی 
اعتبار( نسبت به اســتفاده از این اعتبار در 
خرید اقلام اساسی اســتفاده کنند. لازم به 
ذکر اســت که این طرح برای فروشندگان 
اختیاری است و فروشندگان صنف خواربار، 
لبنیات، پروتئین، فروشگاه های زنجیره ای 
و تعاونی های مصــرف می توانند با مراجعه 
بــه نرم افزارهای بازار و مایکــت یا از طریق 
 shoma.sfara.ir الکترونیکــی  درگاه 
نســبت به نصب برنامه کاربردی »شــما« 
و ثبت نام از قســمت پنل فروشــنده به این 
سامانه متصل شوند. تسویه حساب و واریز 
مبالغ خریدهای اعتباری مشــابه تسویه با 
فروشــندگان از طریق کارتخوان است و به 
گفته مجری پروژه کالابــرگ الکترونیکی، 
اتصال به این طرح کاملا رایگان بوده نیازی 
به پرداخــت هیچگونه هزینه ای توســط 
فروشندگان نیست. پول خرید کالا نیز ۴۸ 
ساعته به حساب فروشنده یا مغازه دار واریز 

می شود.

معاون وزیر صمت:توافقات ایران و چین طی دو ماه آینده وارد فاز اجرایی می شود

 معاملات دلاری فاقد ارزش قانونی

اجاره های دلاری در پایتخت
مونا رمضان پــور  ماجــرای اجاره های 
دلاری در تهران پدیده جدیدی نیســت و 
شروع آن مربوط به اجاره خانه به مشتریان 
خارجی بوده است که به مرور این مشتریان 

خارجی به ایرانی تبدیل شدند.
 بررسی ها نشــان می دهد که در منطقه یک 
و دو تهران اجاره خانه دلاری شــده اســت 
بنابراین سوالی که در اینجا مطرح می شود 
این اســت که آیا این معاملات قانونی است 

یا خیر؟

خانه های دلاری در برخی
 از مناطق تهران

در زعفرانیه خانه های نوساز را ماهانه ۵۰ تا 
۱۰۰ دلار اجاره داده می دهنــد و هر ۶ ماه 
ســه درصد روی آن اضافــه می کنند که با 
احتســاب دلار ۴۸ تومان حداقل یک واحد 
۱۰۰ متری ماهیانــه ۴ میلیون و ۸۰۰ هزار 
تومان پرداخت کنند.امــا در مناطق بالای 
شهر تهران قضیه متفاوت است به طوری که 
مالکان پنت هاوس هــای لاکچری علاوه بر 
اینکه این ملک هــا را دلاری اجاره می دهند 
هر ماه به دلیــل بالارفتن نرخ دلار مبلغی به 

اجاره اضافه می کنند.

اجاره دلاری آپارتمان در سایر 
نقاط تهران

اجــاره دلاری آپارتمــان در تهــران فقط 

مختص منطقه یک نیســت و در دیگر نقاط 
پایتخت فایل های زیــادی برای خارجی ها 
وجود دارد. مثلًا آپارتمــان ۱۵۰ متری در 
خیابان خرمشــهر یکی از همین گزینه ها 
است که رقم دریافتی اجاره آن بعد از توافق 

با مستأجر مشخص می شود.
بهنام نافع پســند، مهندس ارشد عمران و 
کارشــناس مشــاوره اطلاعات املاک در 
خصــوص اجاره های دلاری بــه مهر گفت: 
این موضوع تا حدودی در منطقه یک دیده 
شده است زیرا اکثر صاحبخانه ها در خارج 
از کشــور زندگی می کنند بنابراین دریافت 
دلار برای این افراد صرفه اقتصادی دارد و با 
توجه به تورم موجود در بازارهای کشور این 
دلار می تواند بــرای صاحبخانه ها به صرفه 

باشد.
وی در ادامــه بیان کرد: این اتفاق مســری 
اســت و به مرور بقیــه مناطق تهــران نیز 
شروع به درخواســت دلاری می کنند و این 
امر مســتأجران را به سمت مناطق پایین تر 

هدایت می کند.
مشاوره اطلاعات املاک راهکار جلوگیری 
از اجاره هــای دلاری را به مهــر گفت: باید 
دولت ابلاغیه ای بــه املاکی ها بدهد مبنی 
بر اینکه قراردادهای دلاری ممنوع شــود و 
از لحاظ قانونی باید بازرســی صورت گیرد 

تا املاکی ها نتوانند این امر را انجام دهند.
وی در پایان گفت: این امر شاید باعث شود 

تا مناطق پایین تهران بحران مسکن ایجاد 
شود.

عدم راهکار برای مقابله 
با اجاره های دلاری

ســعید لطفی عضو هیأت مدیره و خزانه دار 
اتحادیــه املاک تهــران در خصوص اجاره 
بهای دلاری به مهر گفت: قــرارداد دلاری 
منع قانونی دارد و خلاف اســت. مشاورین 
املاک نیز ثبــت نخواهند کرد بــا توجه به 
اینکه شــاید مالک و مســتأجر قبلًا با هم 
توافق کرده باشــند که در این صورت بازهم 

در قرارداد ذکر نخواهد شد.
وی در ادامــه گفت: راهکاری بــرای مقابله 
چنین معاملاتی وجود نــدارد و نظارتی هم 
نمی تواند بر این امر داشت چرا که در اجاره 
نامه یک چیز اســت و در پشــت پرده یک 

اتفاق دیگری رخ می دهد.

معاملات دلاری فاقد ارزش قانونی
غلامرضا مرحبا، ســخنگوی کمیســیون 
اقتصادی در خصوص اجــاره بهای دلاری 
گفت: وقتی کاری قانونی نیســت آسیب بر 
اقتصاد میزند با توجه به اینکه متولی مقابله 
با این امر، مجلس نیست و دولت باید مقابل 
این امر را بگیرد با کنترل نرخ ارز از ســوی 
بانک مرکزی و نظارت بــر معاملات ملکی 
که در دست دولت است باید از این طریق ها 

مقابله شــود.وی در ادامه بیان کرد: با توجه 
به اینکه ارز برای مبادلات صادراتی باشد به 
یک کالای ســرمایه ای تبدیل شده است و 
بانک مرکزی در این وسط باید وقتی کسی 
از طریق بانــک دلار جابه جــا می کند باید 
دلیل این جابه جایی را بپرسد و نگذارد این 

دلارها جابه جا شود.
سخنگوی کمیســیون اقتصادی در ادامه 
اظهار داشت: مشاورین املاک باید زیر نظر 
دولت باشند تا نتوانند این قراردادها را ثبت 

کنند که این کار جرم است.
غلامرضا مرحبا در پایان بــه مهر گفت: اگر 
مشاورین املاک این قراردادها را ثبت نکنند 
و اگر با مشــکل رو به رو شود یا کلاهبرداری 
صورت گیرد ایــن افراد چطــور می توانند 
شکایت کنند و به آن رسیدگی شود چرا که 
اگر قانونی نباشــد هیچ دادگاهی رسیدگی 
نخواهد کرد بــه این مشــکل بنابراین این 

معاملات فاقد ارزش قانونی است.

شأن ملت معاملات دلاری و پشت بام 
خوابی نیست

مجتبی یوســفی، عضو کمیسیون عمران 
در خصوص اجــاره بهــای دلاری به مهر 
گفــت: اینکه اجاره بها بــه صورت دلاری 
باشــد یا پشــت بام خوابی در شأن ملت 
ایــران نیســت و نباید چنیــن معاملاتی 

انجام شود.
 اجــاره دلاری می توانــد باعــث شــود تا 
مســتاجرانی که توان پرداخــت اجاره بها 
را ندارند به ســمت مناطق پایین تر بروند و 
شــاید هم با پدیده قدیمی پشت بام خوابی 
دوباره رو به رو شــویم با توجه بــه اینکه در 
قانون برای این دو پدیــده هیچ منبعی ذکر 
نشده است اما این دو پدیده می تواند باعث 
شود تا مســتأجران با مشکلات زیادی رو به 
رو شوند بنابراین بهتر است که دولت در این 
خصوص ورود کند و بازرســی املاک ها را 

آغاز کند.



 صدای پای بحران می آید

و و تجهیزات پزشکی پیامدهای بودجه قطره چکانی دار

مدیرکل امور کمیسیون های سازمان پزشکی قانونی:

آرایشگرها اجازه ارائه خدمات پزشکی در حوزه زیبایی را ندارند
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قتلگاه زلزله تهران کجاست ؟ 
فریبــرز ناطقی الهی چند روزی اســت که کلیپــی از یک مصاحبه 
تلویزونی ناقص از صدا و ســیما در حال پخش در کشــور می باشد که 
در آن به قتلگاه تهران و محل آن اشــاره می شــود ! داد از دست سایت 
های خبری !؟در این کلیپ که استاد بنام زمین شناسی و زلزله شناسی 
کشــور در آن، نقشــه ای از تهران و »ریســک محتمل« را برای نقاط 
مختلف آن توضیح می دهد و تحت هیچ شــرایطی کلمه ای از قتلگاه یا 
عبارات سخت و سنگین دیگری بکار نمی برد را نشان داده و با توجه به 
چند پارامتر کلی مثل تراکم جمعیتی، بافت های فرســوده و معبرهای 
تنگ در رابطه با ریســک احتمالی مناطق مختلف شــهر توضیحاتی 
منطقی و کلی ارایه می دهد. حال آنکه سایت های مختلف با تیتر قتلگاه 
تهران در زلزله آنرا بزرگ نمایی کرده و موجب وحشــت مردم تهران در 
این مناطق شده اند.تلفنها و پیام هایی بی شماری از عزیزان همشهری 

تهرانی داشتم که نگران بودند و جدی هم نگران بودند ؟
همانطور که عرض کــردم احتمال با رخداد تفاوت دارد، ریســک برابر 
حاصلضرب خطر در آسیب پذیری اســت لذا خود آنها نیز به احتمالات 
زیادی بستگی داشــته و مهمتر از همه تخریب پارامتری از موُلفه های 
خود زلزله و پارامترهای مهندسی ساختگاه و ســازه می باشد. در یک 
کلام این نوع نقشــه ها که برای عملیات برنامه ریــزی مدیریت بحران 
شهری استفاده می شود، یک نگاه کلی به موضوع بوده و لزوما نمی تواند 
ملاک عمل باشد. تعداد پارامترهای مطرح در برآورد نقشه ریسک نیز از 
عوامل اصلی شیفت مناطق پر ریسک به حساب می آید که می تواند کل 
مناطق را زیر و زبر کند ! اما بدانیم تهران شرایط یک زلزله بزرگ را دارد، 
تهران آسیب پذیر است و ریسک در برخی مناطق بالاتر از دیگر مناطق 
است و بدتر از همه نظام مدیریت بحران تهران عملا فلج و بر تئوری غلط 

استانهای معین استوار است و باید کاری برای آن کرد !
حال، بجای اســتفاده از کلمات و تیترهای غیر علمی و ترسناک توسط 
ســایت های خبری خواهش می شــود از تیترهای صادقانه و درست، 
علمی و آگاهی دهنده به مردم که بخصوص در این مســائل حساســتر 
هســتند در زیر نویس خبرهای خود بهره ببرند تا خدای ناکرده باعث 
وحشــت مردم در ضمن آگاهی دادن و آموزش هــای عمومی مرتکب 

پنیک در جامعه نشوند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا خبر داد
 کشف ۵۹۵ تن انواع مواد مخدر از ابتدای

 سال جاری
رئیس پلیس مبارزه با مــواد مخدر فراجا از کشــف ۵۹۵ تن انواع مواد 

مخدر از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد.
سردار مجید کریمی رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا در حاشیه 
همایش تخصصی پلیس مبارزه با مواد مخــدر و در جمع خبرنگاران از 
کشف ۵۹۵ تن انواع مواد مخدر از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد و 

گفت: تریاک همچنان در صدر کشفیات است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فراجا بــا بیان اینکه مهم ترین دغدغه 
و نگرانی ما در زمینــه امر مبارزه مواد مخدر در حــال حاضر تولید انبوه 
مواد مخدر شیشــه در افغانستان اســت، گفت: به تازگی ۲۷ تن شیشه 
در افغانستان شناسایی و کشف شده اســت.رئیس پلیس مبارزه با مواد 
مخدر فراجا با بیان اینکه امیدواریم حاکمان افغانســتان به این موضوع 
حساســیت نشــان دهند و جلوی تولید بیشــتر ماده مخدر شیشه را 
بگیرند، اظهار کرد: یکی از دســتور کارهای جدی پلیس مبارزه با مواد 
مخدر اقدامات دیپلماتیک و رایزنی با کشــورهای دیگر است تا جلوی 
ورود مواد مخدر به کشور گرفته شود.وی با تاکید بر اینکه جلب رضایت 
مردم اولویت اصلی پلیس مبارزه با مواد مخدر است، گفت: درست است 
کشف مواد مخدر مهم است اما اگر مردم در خیابان ها معتاد متجاهر در 

خیابان ببینند فکر می کنند که اقدامات پلیس بی اهمیت بوده است.
کریمی در پایان عنوان کرد: ایجاد ظرفیت ها در سراسر کشور و داشتن 
برنامه صیانت بعد از خروج معتادان دو امر مهمی است که پلیس مبارزه 

با مواد مخدر پیگیری کند.

مدیرعامل شرکت مترو تهران:
و تهران چه زمانی  ونده عمیق ترین خط متر پر

بسته می شود؟
مجری خط هفــت مترو تهران با بیــان اینکه پرونــده عمیق ترین خط 
ناوگان مترو تهران تا پایان سال آینده بســته می شود، گفت: خط هفت 
مترو تهران دارای ۲۲ ایستگاه و ۲۷ کیلومتر اســت که سه ایستگاه این 
خط هنوز افتتاح نشده است.محمود یوســفی  افزود: ایستگاه یادمان در 
منطقه ســعادت آباد یکی از ایســتگاه های آماده بهره برداری است که 
قرار است در روز ۲۷ اسفندماه ســال جاری افتتاح و تحویل شهروندان 
شود.مجری خط هفت مترو تهران ادامه داد: ایستگاه میدان کتاب دیگر 
ایستگاه این خط است که قرار است تا خردادماه سال آینده افتتاح شود.
وی خاطرنشان کرد: ایستگاه ورزشــگاه تختی دیگر ایستگاه باقیمانده 
این خط است که بدلیل مشــکلاتی در بخش زمینه با وزارت ورزش این 
افتتاح به تاخیر افتاد اما تلاش داریم این ایستگاه نیز در اواخر سال آینده 
تقدیم شــهروندان شــود و عملا پرونده خط هفت تا پایان ســال آینده 
بسته خواهد شد.یوسفی تاکید کرد: ایســتگاه های این خط با عمق ۴۰ 
تا ۴۵ متر از ســطح زمین از زیر تمام خطوط مترو گذشته و این خط ۲۸ 

کیلومتری به روش مکانیزه و به وسیله ۲ دستگاه TBM حفر شده است.
به گفته وی، خــط هفت مترو تهــران یکی از پرمســافرترین خطوط 
ناوگان مترو است که شمال غرب را به شمال شرق تهران وصل می کند.

 خط هفت مترو تهران بطول ۲۷ کیلومتر و ۲۲ ایســتگاه از ورزشــگاه 
جهان پهلوان تختی در جنوب شرق تهران آغاز و پس از عبور از مناطق 
پر جمعیتی مانند بزرگراه شــهید آیت الله محلاتــی، خیابان مولوی، 
خیابان هلال احمر، خیابان قزوین، بزرگراه شهید نواب صفوی، خیابان 
آزادی، میــدان توحید، برج و بیمارســتان میلاد و میــدان صنعت، به 

میدان بوستان در سعادت آباد ختم می شود.

دیدگاه

دیوار

دادستان کل کشــور گفت: اخبار واصله از یک جریان 
نگــران کننده نوعی مســمومیت در بعضــی از مراکز 
آموزشی قم نشان از احتمال اقدامات مجرمانه عمدی 

دارد.
به نقل از روابط عمومی دادســتانی کل کشور، در پی 
وقوع چندین مورد مسمومیت در مدارس قم و نگرانی 
های به وجود آمــده در این خصوص حجت الاســلام 
منتظری دادســتان کل کشــور دادســتان عمومی و 

انقلاب مرکز اســتان قم را مامور به پیگیری 
ویــژه و برخورد قاطع بــا مقصرین احتمالی 

کرد.
متن پیام دادستان کل کشور به دادستان قم 

به این شرح است:
بسمه تعالی

حجت الاســلام جناب آقای غریب دادستان 
محترم عمومی و انقلاب قم 

سلام علیکم؛
اخبار واصله از یک جریان نگران کننده نوعی 
مســمومیت در بعضی از مراکز آموزشی قم 
نشــان از احتمال اقدامات مجرمانه عمدی 
دارد که قابل توجه و پیگیری دقیق می باشد.

اگرچه مسئولین محترم آموزشی و بهداشتی 
و اطلاعاتــی در تعقیب قضیه هســتند لکن 
ضروری اســت جنابعالی نیز از جایگاه مدعی العمومی 

با اهتمام بیشتر و سرعت و دقت موضوع را تحت پیگرد 
قانونی قــرار داده و ضمن همکاری لازم با مســئولین 
ذیربط به ریشه یابی و کشــف واقعه پرداخته تا هرچه 
زودتر نگرانی های شــهروندان محتــرم و اولیاء دانش 
آموزان عزیز برطرف و چنانچه کسانی در این امر قصور 
و یا تقصیر داشــته و یا توطئــه ای در کار بوده برخورد 

قاطع و قانونی انجام دهید و نتیجه را گزارش فرمائید. 
محمد جعفر منتظری

دادستان

خریدار   مدیرکل امور کمیســیون های 
ســازمان پزشــکی قانونی کشــور گفت: 
آرایشگرها به هیچ وجه اجازه ارائه خدمات 
پزشکی در حوزه زیبایی را ندارند و چنانچه 
به فردی آســیبی وارد کنند، علاوه بر لزوم 

جبران خسارت، مرتکب جرم نیز شده اند.
به گزارش سازمان پزشــکی قانونی کشور، 
بابک سلحشــور بــا تاکید بــر اینکه مردم 
هوشیار باشــند، افزود: طی سال های اخیر 
شاهد افزایش ارائه خدمات پزشکی به ویژه 
در حوزه زیبایی توسط افراد غیر متخصص 
و فاقد صلاحیت هســتیم کــه همین امر 
میزان آسیب و در پی آن شــکایات مطرح 

شده در کمیسیون ها را افزایش داده است.

هزار و 2۵ شکایت در رشته
جراحی پلاستیک و ترمیمی در هشت 

ماهه امسال
وی گفــت: مطابــق آمارهای موجــود و بر 
اســاس پرونده های ارجاعی به کمیسیون 
های پزشــکی قانونی در کل کشور، موضوع 
جراحی پلاســتیک و ترمیمی با هزار و ۲۵ 
شــکایت پس از دندان پزشــکی، جراحی 
عمومی و جراحی زنان و زایمــان، در رتبه 
چهارم میزان قصور و شــکایات در هشــت 

ماهه سال جاری قرار گرفته است.
مدیرکل امور کمیســیون های ســازمان 
پزشــکی قانونی کشــور با اشــاره به اینکه 
از ایــن میزان شــکایت ۴۵۹ مــورد منجر 
به محکومیــت و ۵۶۷ مورد نیز بــه تبرئه 
انجامیده است، اظهار داشت: اگرچه حجم 
خدمات مختلــف بهداشــتی و درمانی که 
روزانه در کشور ارائه می شود بسیار بالاست 
و مجموع شکایات در این بخش در مقایسه 
با کل خدمات ارائه شــده از نظر آماری قابل 
توجه نیســت، اما باید توجه داشــت که هر 
شکایت در این بخش به معنای درگیر شدن 
یک بیمار با عوارض و مشــکلات ناشــی از 
مداخلات درمانی است و طبعا یک یک این 
موارد حائز اهمیــت و نیازمند توجه جدی 

هستند.

انجام جراحی های پلاستیک، ترمیمی 
و هر گونه اعمال زیبایی باید توسط 

افراد متخصص انجام شود
سلحشور در ادامه با تأکید بر اینکه انجام 

جراحی های پلاســتیک، ترمیمی و هر 
گونــه اعمال زیبایــی باید توســط افراد 
متخصص انجام شــود، تصریــح کرد: از 
تعــداد شــکایات مطرح شــده در حوزه 
جراحی پلاســتیک و ترمیمی در هشت 
ماهه ســال جــاری)۱۰۲۵(، تنها ۴۵۶ 
مورد مربــوط به متخصصان این رشــته 
بوده و مابقی مربوط به اقداماتی است که 
توسط افرادی غیر از متخصصان جراحی 
پلاســتیک و ترمیمی در این حــوزه و یا 
افرادی که ممکن اســت اساســا پزشک 

نباشند، انجام شده است.
وی مشــکل اساســی در موضوع اقدامات 
زیبایی را ورود افراد غیــر متخصص و فاقد 
صلاحیت به این رشــته عنوان کرد و افزود: 
خدمات زیبایی گاهی توســط افرادی ارائه 
می شود که بر اســاس پروتکل های وزارت 
بهداشــت مجاز به انجام آن کار نیستند؛ از 
جمله این افراد آرایشــگرها هســتند که با 
ورود به خدمات پزشــکی در حوزه زیبایی 
خساراتی را به بار می آروند و به افراد صدمه 

می زنند.
سلحشور گفت: گاهی آرایشگران در حیطه 
وظایف خــود و هر آنچه مربــوط به حرفه و 
حوزه کاری خودشــان است، آســیبی را به 
فردی وارد می کنند که منجر به شــکایت 

و ارجاع پرونده به واحد معاینات پزشــکی 
قانونی می شود، اینگونه پرونده ها در همان 
واحــد معاینات بررســی و دیــه و ارش آن 
تعیین می شود و ارتباطی به موضوع قصور 

پزشکی ندارد.

تزریق ژل، بوتاکس، لیزر و ...
در آرایشگاه ها مجاز نیست

وی ادامه داد: اما گاهی شــاهد آن هستیم 
که آرایشــگران پا را فراتر گذاشته و به ارائه 
خدماتی روی می آورند که در حیطه وظایف 
خودشان نیست و اصطلاحا دخالت در امور 
پزشــکی محسوب می شــود. مانند تزریق 
ژل، بوتاکس، لیزر و ... که باید توسط پزشک 
ارائه شــود و ارائه آن در آرایشــگاه ها مجاز 

نیست.
به گفته وی در صورتی که آرایشگر در حین 
ارائه خدمات پزشــکی در حوزه زیبایی به 
فردی آســیب وارد کند مجرم محسوب می 
شود و جرم او دخالت در امور پزشکی است 
ضمن آنکه باید خسارت آســیب وارده که 
شامل دیه و ارش می شود را نیز جبران کند.

سلحشور با اشــاره به اینکه اینگونه پرونده 
ها )دخالــت افراد فاقد صلاحیــت در امور 
پزشــکی( در کمیســیون های پزشــکی 
قانونــی مــورد بررســی قرار مــی گیرد، 

یادآوری کرد: دخالت در امور پزشکی تنها 
به آرایشــگاه ها ختم نمی شود و در برخی 
باشگاه های ورزشــی نیز شاهد ارائه برخی 
از خدمات تخصصی از جمله لیزر هســتیم 
که توســط فرد فاقد صلاحیت ارائه شده و 
ممکن است خســاراتی جبران ناپذیر را به 

بار بیاورد.
در صورتی کــه آرایشــگر در حیــن ارائه 
خدمات پزشــکی در حوزه زیبایی به فردی 
آســیب وارد کند مجرم محسوب می شود و 
جرم او دخالت در امور پزشکی است ضمن 
آنکه باید خسارت آســیب وارده که شامل 

دیه و ارش می شود را نیز جبران کند.
مدیرکل امور کمیســیون های ســازمان 
پزشکی قانونی کشــور، با تأکید بر اینکه در 
مواردی برخی خدمات تخصصی پزشــکی 
و زیبایی توســط افــراد غیــر متخصص، 
پرستاران، تکنسین های فاقد صلاحیت و ... 
صورت می گیرد و منجر به خسارت و قصور 
می شود، اظهار داشت: به عنوان مثال گاهی 
در برخی کلینیک های زیبایی لیزر پوست با 
طول موج های خاص به تکنسین ها سپرده 
می شود در حالی که اســتفاده از طول موج 
نامناســب در افراد ممکن اســت، ضایعات 
پوستی و سوختگی و تغییر رنگ مادام العمر 

ایجاد می کند.

وی با بیان این توضیحات خواســتار تعیین 
حدود صلاحیت حرفه ای پزشکان از سوی 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
شــد و افزود: در صورتی که وزارت بهداشت 
به صورت شفاف و دقیق صلاحیت حرفه ای 
پزشکان در رشته های مختلف به ویژه رشته 
هایی که به نوعی خدمات مــوازی دارند را 
تعیین و اعلام کند ضمن آنکــه میزان ارائه 
خدمات توسط افراد غیر متخصص کاهش 
می یابد، بررسی شــکایت و قضاوت در این 

مورد نیز دقیق تر انجام می شود.

متولیان امر نظارت بیشتری بر تخلفهای 
صورت گرفته در برخی آرایشگاه ها 

داشته باشند
سلحشور در خصوص تذکر به اتحادیه های 
آرایشگران و یا متولیان باشگاه های ورزشی 
در مــورد دخالت آنان در امور پزشــکی نیز 
گفت: متولی این امر سازمان پزشکی قانونی 
نیست. هر چند همواره هشــدار هایی را در 
این خصوص به مردم ارائه کرده و افراد فاقد 
صلاحیت را از دخالت در امور پزشــکی منع 
کرده اســت. ضمن آنکه امیدواریم متولیان 
امر نظارت بیشــتری بر این موضوع و تخلف 
های صورت گرفته در برخی آرایشــگاه ها 

داشته باشند.

برای دریافت خدمات زیبایی حتما 
به افراد متخصص و دارای صلاحیت 

مراجعه شود
مدیرکل امور کمیســیون های ســازمان 
پزشــکی قانونی کشــور، به مردم هشدار 
داد برای دریافت خدمــات زیبایی حتما به 
افراد متخصــص و دارای صلاحیت مراجعه 
کنند و در مورد ارائه دهندگان آن بررســی 
و تحقیقــات لازم را به عمــل آوردند، زیرا 
آنچه در صفحات مجــازی به عنوان تبلیغ و 
نمونه کار نمایش داده می شود در مواردی با 

واقعیت تفاوت بسیار دارد.
وی تأکید کــرد: پرداخت هزینــه کمتر و 
یا تبلیغــات صفحات مجــازی نباید معیار 
انتخاب یــک مرکز بــرای دریافت خدمات 
زیبایی باشد، بلکه لازم است پس از بررسی و 
اطمینان از مهارت، توانایی و تخصص افراد، 
یک مرکز را برای دریافــت خدمات زیبایی 

انتخاب کنیم.

حبیب احسنی پور  حوزه سلامت کشور 
با دارو و تجهیزات پزشــکی در هم آمیخته 
اســت. یعنی هر گونه تصمیمات نادرست 
بــرای دارو و تجهیزات پزشــکی، می تواند 

سلامت مردم را تهدید کند.
 بودجه ۶۹ هزار میلیارد تومانی برای اجرای 
طرح دارویاری در ســال آینــده، از همین 
حالا با هشدار مســئولان و دست اندرکاران 
حوزه ســلامت مواجه شده اســت. زیرا، به 
نظر می رســد که با این بودجه، اوضاع دارو 
و تجهیزات پزشکی، در سال ۱۴۰۲ بحرانی 
خواهد شــد.آن طور که وزیر بهداشــت و 
رئیس ســازمان غذا و دارو عنوان کرده اند، 
حداقل بودجه مورد نیاز برای ســال آینده، 
می بایست ۱۰۵ هزار میلیارد تومان در نظر 
گرفته شود تا بتوان شــرایط را کنترل کرد. 

این در حالی اســت که دســت اندرکاران 
صنعت دارو و تجهیزات پزشــکی، معتقدند 
این عدد باید به ۱۸۵ هــزار میلیارد تومان 
برســد و البته یکی از اعضای کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلس، رقم مورد نیاز 
برای دارو و تجهیزات پزشکی را، ۲۰۷ هزار 

میلیارد تومان برآورد کرده است.
بر همین اســاس، اگر قرار باشــد رقم ۶۹ 
هزار میلیــارد تومان که پیشــنهاد دولت 
در لایحه بودجه ســال آینده اســت، بدون 
تغییر به تصویب مجلس شــورای اسلامی 
برســد، از همین حالا؛ زنگ خطر برای دارو 

و تجهیزات پزشکی به صدا در آمده است.
زهرا شیخی سخنگوی کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس گفت: بودجه بهداشــت و 
درمان مانند ســال های قبل بــا واقعیت ها 

فاصلــه فاحــش دارد.وی افــزود: بودجه 
پیشنهادی که مشخص است، لایحه تقدیم 
مجلس شــده و در نهایت به ناچار تصویب 
می شــود. اما چقدر این بودجه، محقق و در 

عمل اجرایی می شود، مشخص نیست.
شــیخی با تاکید بر اینکه ردیف های بودجه 
نظام سلامت باید تغییر کند، ادامه داد: باید 

ببینیم که منابع چقدر پایدار است.
وی افزود: در مورد طرح دارویاری هم گفتم 
که زیرســاخت ها مناســب و منابع پایدار 
نیســت و موفق بودن این طرح مشــخص 
نبود؛ و اکنون نیز قرار است منابع این طرح 
از محل یارانه ها تأمین شــود کــه قابل اتکا 
نیست.شیخی با اشــاره به بودجه ۶۹ هزار 
میلیارد تومانی برای سال آینده، تاکید کرد: 
طبق گزارش سازمان غذا و دارو سالانه ۳.۵ 

میلیــارد دلار برای تأمین دارو نیاز اســت، 
اما عملًا نتوانســته اند منابع لازم را پوشش 
دهند. همیشه وزارت بهداشت طلب کلان 
از دولــت دارد و اگر منابع بــه موقع تأمین 

می شد، ما شاهد اتفاقات اخیر نبودیم.
در همین حال، در نامه مؤسسه پشتیبانی، 
رفــع موانــع و انتقــال دانش هــای نوین 
بــه تولیدکننــدگان، تأمیــن کنندگان، 
متخصصین تجهیزات، ملزومات پزشــکی، 
آزمایشگاهی، دندانپزشکی و دارویی ایران، 
به سیدجلیل میرمحمدی عضو کمیسیون 
تلفیق بودجه ۱۴۰۲ مجلس، عنوان شــده 
است؛ اگر بودجه ۶۹ هزار میلیاردی به ۱۰۵ 
هزار میلیارد هم برسد، به هیچ عنوان مکفی 

و پاسخگوی نیاز این بخش نخواهد بود.
در این نامه تاکید شده اســت که با توجه به 

۳۵ درصد تأمین دارو بــا ارز ۴۲۰۰ تومانی 
و ۶۰ درصد تجهیزات پزشــکی مصرفی با 
ارز ۴۲۰۰ تومانی با محاســبات مســتند، 
۴۲ درصد ریال اضافه بــر بودجه نیاز داریم 
که نیاز ۱۸۵ هزار میلیــاردی را برای حفظ 

شرایط حال و نه بهبود، اثبات می سازد.
فاطمــه محمدبیگــی عضو کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلس، نیز با اشــاره به 
بودجه ۶۹ هزار میلیاردی، عنوان داشــته 
است که اعتبار لازم برای اجرای موفق طرح 
دارویاری حداقل ۲۰۷ هزار میلیارد تومان 

است. 

مسمومیت دانش آموزان قم نشان از احتمال اقدامات مجرمانه عمدی دارد

آگهی تجدید مناقصه

محسن کبود فیروزجائی شهردار سرخ رود

شهرداری سرخ رود در نظر دارد طی بند 1-3  مصوبه شماره 21 مورخ 1401/07/18 شورای اسلامی شهر اجرای عملیات تکمیلی پل کابلی پیاده رو 
رودخانه هراز را طبق ماده 4 آیین نامه مالی و بند ج ماده 11 قانون برگزاری مناقصات از طریق مناقصه عمومی در )سامانه تدارکات الکترونیکی دولت - ستاد 

ایران( به پیمانکار واجد شرایط و بر اساس شرایط مشروحه ذیل واگذار نماید :
به شماره شبا  یا  و  به حساب شماره 0105709179006  بانکی  نامه  بصورت ضمانت  را  مناقصه  برآورد  مبلغ  میبایست %5  1.شرکت کنندگان 
اقتصادی  کد  و   14002505982 ملی  شناسه  مشخصات  با  رود  سرخ  شهرداری  نام  به  ملی  بانک  نزد   460170000000105709179006

411395863998 و کدپستی 4631339787 واریز نموده و اصل ضمانتنامه را تا پای  مهلت مقرر )تا روز بازگشایی( به شهرداری ارسال نمایند.
2.شرکت کنندگان میبایست مبلغ 3/000/000 ریال بابت اسناد مناقصه به حساب شماره 105708962007 شهرداری نزد بانک ملی شعبه مرکزی واریز نمایند.
 3.زمان دریافت اسناد از سامانه ستاد از مورخ 1401/12/01 لغایت مورخ 1401/12/6 و ارائه پیشنهادات تا تاریخ  1401/12/16 در سایت ستاد ایران می باشد.

4.شرکت کنندگان میبایست کلیه مدارک خواسته شده در برگ قیمت پیشنهادی مناقصه را با دقت مطالعه و در پاکت بارگزاری نمایند.
5.کلیه اسناد و مدارک مناقصه فوق از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت – ستاد قابل دسترسی بوده و باید ممهور به مهر شرکت و امضای الکترونیکی گردند.

6.پاکتها و پیشنهادات واصله در تاریخ 1401/12/16 ساعت 11:00 باحضور اعضای کمیسیون معاملات بازگشایی خواهد شد

پلیس

فرمانده کل انتظامی کشور با بیان اینکه باید نگاه جدیدی در حوزه مبارزه با مواد 
مخدر وجود داشــته باشــد، گفت: بهانه ای را نمی توانیم برای کار نکردن داشته 
باشیم.ســردار احمدرضا رادان، فرمانده کل انتظامی کشور در جمع خبرنگاران با 
اشاره به رویکرد جدید فراجا در حوزه مبارزه با مواد مخدر گفت: باید نگاه جدیدی 
در حوزه مبارزه با مواد مخدر وجود داشته باشد و بر همین اساس امروز از همکاران 
خواستیم تا علاوه بر عملیات علیه عمده فروشــان و تولیدکنندگان، حتماً نسبت 

به ساماندهی معتادان متجاهر اهتمام لازم را داشته باشند.
اگر از چند روز آینده و از اوایل سال آتی مردم در خیابان ها معتاد متجاهر ندیدند، 
از این جهت که آن ها را خوشحال کردیم از آن ها تشکر می کنیم و اگر در خیابان ها 
معتاد متجاهــر دیدند، از آن ها می خواهیــم که به ما اطلاع دهنــد و انتقاد آن ها 
را خواهیم پذیرفت.وی با تاکید بر ضرورت اســتفاده حداکثری از ظرفیت ســتاد 
مبارزه با مواد مخدر اظهار کرد: امروز اعتقاد ما این است که حضور دکتر مؤمنی در 
ستاد مبارزه با مواد مخدر فرصتی برای کشور اســت و بهانه ای را نمی توانیم برای 

کار نکردن داشته باشیم.

برای کار نکردن نمی توانیم بهانه ای داشته باشیم



گفتگو با حامد جعفری

»بچه زرنگ« چگونه پدیده جشنواره فجر شد؟

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 سریالی با موضوع شهدا
حسن نجفی »رخنه« را کارگردانی می کند

 حســن نجفی تصمیم دارد ســریال »رخنــه« را با موضــوع زندگی 
شــهدا کارگردانی کند.مجموعــه تلویزیونی »رخنه« قرار اســت به 
تهیه کنندگی مهدی شفیعی تولید شــود. کارگردانی این اثر را حسن 

نجفی برعهده دارد.
ســریال »رخنه« در حال حاضر مرحله پیش تولید را ســپری می کند 
و موضوع آن درباره زندگی شــهدا اســت.آخرین اثر حســن نجفی در 
مقام کارگردان، ســریال »جلال« بود که در ۲ فصل تولید شد و درامی 
اجتماعــی از رخدادهــای اجتماعــی و روزهای انقلاب اســلامی در 

سال های منتهی به ۲۹ بهمن ۵۶ در آذربایجان شرقی است.
حمیرا ریاضی، عمار تفتی، هادی افتخارزاده، مهران رجبی، رضا آبپاک، 
سنا پورسعیدی، کامیار شکیبایی، فاطمه شکری، حامد منافی و دیگر 
بازیگران تلویزیــون و بومی آذربایجان شــرقی درآن بــه ایفای نقش 

پرداخته اند.

رشد ۲۵ درصدی گیشه در بهمن ماه
 ســینماهای کشــور در بهمن ماه، بیش از ۳۸ میلیارد تومان فروختند 
که این رقم، بیشترین میزان گیشــه سینماها طی ۶ماهه دوم امسال به 

حساب می آید.
 سینماهای کشور در ادامه مسیر اقبالی که از دی ماه آغاز شد، توانستند 

رکورد خوبی را در بهمن ماه از خود به جای بگذارند.
در این ماه، ۱ میلیون و ۲۶۱ هزار مخاطب در قالب ۵۲ هزار ســانس به 
سینما رفتند که گردش سرمایه گیشه سینما با این تعداد مخاطب، ۳۸ 

میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان بوده است.
این آمار بــرای دی ماه امســال، در حدود ۲۹ میلیــارد و ۳۰۰ میلیون 
تومان بوده است که رشــدی حدودا ۲۵درصدی را نشان می دهد. البته 
در این مقایسه باید به این نکته نیز اشــاره کرد که ظرفیت سینماهای 
کشــور برای ۱۱ روز در بهمن ماه، به فیلم های جشنواره فجر اختصاص 
داشــت که این عامل، ترمــز اســتقبال از آثار روی پرده را کشــید که 
درغیراین صورت میزان رشــد تعداد مخاطب و گیشه سینماها، بسیار 
فراتر از ۲۵درصد کنونی بود.برای مدت مشابه سال گذشته که سینما، 
به ظاهر، از رونق بیشــتری به نســبت امــروز برخوردار بــود، در طول 
بهمن ماه، تنها ۹۴۰ هزار نفر به سینما رفتند که از این منظر، مخاطبان 
سینما برای بهمن ۱۴۰۱، با رشــدی ۳۵درصدی نسبت به مدت زمان 
مشابه سال گذشته مواجه بودند.در بهمن ماه، کمدی بخارست با ۴۲۹ 
هزار مخاطب و ۱۳ میلیــارد و ۳۶۰ میلیون تومان فروش، پراقبال ترین 

فیلم سینماهای کشور به حساب می آید.

ملاقات خصوصی با ۲۵۶ هــزار مخاطب و ۸ میلیــارد و ۶۵۰ میلیون 
تومان فروش، چپ، راســت با ۲۱۱ هزار مخاطــب و ۶ میلیارد و ۸۸۰ 
میلیون تومان، لوپتو با ۱۴۹ هزار مخاطــب و ۳ میلیارد و ۳۳۰ میلیون 
تومان و جزیره فضایی با ۷۶ هزار مخاطــب و ۲ میلیارد تومان فروش، 
در رده های دوم تــا پنجم چــدول پراقبال ترین فیلم هــای بهمن ماه 

سینماهای کشور قرار گرفتند.
انتظار می رود این مــوج اســتقبال مخاطبان از آثــار روی پرده برای 
اسفندماهی که ســینمایی درگیر جشنواره نیســت و فیلم های اکران 
نوروز نیز رونمایی و نمایش داده می شــوند، با رونــد تصاعدی خوبی 
افزایش یابــد تا ســینمای ایران با روحیــه ای مضاعف، به اســتقبال 

اتفاق هایی خوب در سال ۱۴۰۲ برود.

جیمز کامرون در تعقیب خودش
وش تاریخ شد »آواتار ۲« سومین فیلم پرفر

فیلم حماسی پرفروش جیمز کامرون با عبور از »تایتانیک« به سومین 
فیلم پرفروش تاریخ بدل شد.

 به نقل از ورایتــی، دنبالــه علمی-تخیلی »آواتار« در ســطح جهانی 
فروشــش را بــه ۲.۲۴۳۳ میلیارد دلار رســاند تا با پیشــی گرفتن از 
»تایتانیک« با فروش ۲.۲۴۲۸ میلیــارد دلار بتواند نام خود را به عنوان 

سومین فیلم پرفروش تاریخ سینما ثبت کند.
اکنون »آواتار« اصلی با فــروش ۲.۹۲ میلیــارد دلار و »انتقام جویان: 
پایان بازی« با فروش ۲.۷ میلیارد دلار تنها فیلم هایی هستند که بیش 
از »آواتار ۲« فروش کرده اند.در این میان کامرون تنها فیلمســاز تاریخ 
اســت که ۳ فیلمی را کارگردانی کرده که فروششان بیش از ۲ میلیارد 
دلار بوده است. وی سازنده اولین، ســومین و چهارمین فیلم پرفروش 
تاریخ سینماست.تحلیل گران می گویند جیمز کامرون به تعقیب خود 
در گیشه های ســینما ادامه می دهد چون بلد اســت چگونه مخاطب 

مدرن را جذب کند.
موفقیــت »آواتــار: راه آب« را ماننــد »آواتار« اصلی، هــدف گرفتن 
نسل های مختلف در طول داستان و نیز تجربه تماشای فیلم با تصاویری 
استثنایی و سه بعدی نســبت می دهند. فروش این فیلم در پرده های 
آیمکس بیش از ۲۵۰ میلیون دلار بوده است که به تنهایی با رقم فروش 

بسیاری از فیلم های دیگر برابری می کند.
»آواتار ۲« اکنون با فروش ۶۵۷ میلیــون دلار در آمریکا، نهمین فیلم 
پرفروش تاریخ در این کشــور اســت و در بازار داخلــی »تایتانیک« با 
فروش ۶۵۹ میلیون دلار را در رتبه هشــتم و »انتقــام جویان: جنگ 

ابدیت« را در رتبه هفتم با فروش ۶۷۸ میلیون دلار در برابر خود دارد.
چیــن پرفروش ترین بازار خارجی »آوتار ۲« اســت و ایــن فیلم ۲۴۲ 
میلیون دلار در آن ســرزمین فروش کرده است. فرانسه با ۱۴۴ میلیون 
دلار، آلمان با ۱۳۵ میلیون دلار و کره با ۱۰۶ میلیون دلار در ردیف های 
بعدی قرار دارند. این فیلم در بیش از ۲۰ کشور از جمله فرانسه، آلمان، 
اتریش، بلغارستان، جمهوری چک، استونی، مجارستان، لتونی، لبنان، 
لیتوانی، نروژ، پرتغال، رومانی، اســلوونی، اســلواکی، ترکیه، امارات، 
کامبوج، مغولستان، نیوزیلند، کلمبیا و پورتوریکو پرفروش ترین فیلم 

تاریخ شده است.
»آواتار: راه آب« حدود ۲ هفته پیش در بازار بین المللی ســومین فیلم 
پرفروش شــده بود و حالا با ادامه فروش در بازار جهانــی این عنوان را 

کسب کرده است.

قاب

مجموعه نمایشــنامه های ایوب آقاخانی در سه جلد و 
تحت عنوان »زیر نور موضعی« به زودی وارد بازار کتاب 

می  شود.
مجموعه نمایشــنامه های ایوب آقاخانی نویســنده، 
کارگــردان، بازیگر و مدرس رادیو و تئاتر در ســه جلد 
شامل نمایشنامه های نوشــته و ارائه شده در دهه های 

۷۰، ۸۰ و ۹۰ منتشر می شود.
این مجموعه سه جلدی تحت عنوان »زیر نور موضعی« 
توسط انتشــارات کتاب ســرای میردشــتی به چاپ 
رسیده و به زودی در دسترس علاقه مندان به هنرهای 

نمایشی قرار می گیرد.

ایوب آقاخانی موســس و سرپرســت گروه 
تئاتر پوشه از ســال ۱۳۷۴ مشغول فعالیت 
است و در حوزه های مختلفی از نویسندگی 
و کارگردانــی تئاتر و نمایش هــای رادیویی 
گرفته تــا بازیگری در عرصه هــای مختلف 
و تدریس حضور مســتمر دارد. این هنرمند 
در چهل و یکمین جشنواره بین المللی تئاتر 

فجر به عنوان داور بخش مســابقه بــزرگ صحنه ای 
و مدیر بخش نمایشــنامه نویســی این رویداد حضور 

داشت.
برخــی از نمایشــنامه های ایوب آقاخانی کــه در این 

مجموعــه به چــاپ رســیده، عبارتنــد از: 
»کســوف«، »تمــام صبح هــای زمین«، 
»شــیروانی داغ«، »زنانی که بــه بزها خیره 
شــده اند!«، »زمیــن مقــدس«، »روزهای 
زرد«، »مرثیــه ای برای یک ســبک وزن«، 
»شــمعدانی ها«، »اروند خون«، »سه گانه 
پاریســی«، »فصل خــون«، »دوئتی کوتاه 
برای پاییز«، »رویاهای رام نشده«، »نام همه مصلوبان 
عیســی اســت«، »امپراتور و آن جلــو«، »جنوب از 
شــمال غربی«، »محاق«، »رگ«، »آسمان و زمین«، 
»ماه بر ترک اســب پیر«، »دریا و دایره«، »ماه و مه«، 

»کاپوچینوی ایرلندی«، »هفت عصــر هفتم پاییز«، 
»تکه های سنگین ســرب«، »ماه بر ترک اسب پیر«، 

»کابوس شب نیمه آذر« و …
مدیریت هنــری و تولید این مجموعــه را علی زارعی 
تهیه کننده تئاتر و عضو هیات مدیره انجمن دستیاران 

کارگردان بر عهده دارد.
طراح جلد این مجموعه ترانه متواضع اســت و صفحه 

آرایی را لیلا افراسیابی برعهده داشته است.
ویرایش این کتــاب برعهده مهرنــوش مهدوی حامد 
است که به صورت جلد شومز و ســخت به بازار کتاب 

عرضه می شود.

نمایشنامه 

زهرا منصوری  حامد جعفری تهیه کننده 
انیمیشــن ســینمایی »بچــه زرنگ« که 
موفق به شکار ســیمرغ بهترین انیمیشن 
از چهل ویکمین جشــنواره فیلم فجر شــد 
به ارائــه توضیحاتی درباره دســتاوردها و 

برنامه های این اثر پرداخت.
حامــد جعفــری تهیه کننده انیمیشــن 
ســینمایی »بچه زرنگ« بــه کارگردانی 
مشترک بهنود نکویی و محمدجواد جنتی 
دربــاره این انیمیشــن گفت: مــا در گروه 
هنر پویا به همراه شــریک اصلی مان در اثر 
»بچه زرنگ« یعنی کانــون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانــان به عنوان بخشــی از 
بدنه فعالان ســینمای کــودک و نوجوان 
در کشــور، همواره تلاش می کنیم تا از هر 
فرصت و روزنــه ای برای بهبــود وضعیت 
سینمای مهجور و مغفول کودک و نوجوان 
اســتفاده کنیم و طبیعتاً جشــنواره فجر 
هم یکی از همیــن فرصت هاســت. لذا به 
محض اینکه احســاس کردیم، این امکان 
را خواهیم داشــت که نســخه ای از فیلم را 
برای نمایش در جشنواره فجر آماده کنیم، 
در جشنواره ثبت نام کردیم و حضور »بچه 
زرنگ« در جشــنواره فرصتی بود تا فعالان، 
دســت اندرکاران، منتقــدان، مدیــران و 
همه صاحــب نظران توجه شــان معطوف 
به ســینمای کودک و نوجــوان و اهمیت و 

جایگاه این پدیده شود.
وی دربــاره اینکــه »بچــه زرنــگ« تنها 
انیمیشــن حاضر در بخش سودای سیمرغ 
چهل و یکمین جشــنواره فیلم فجر بود در 
حالی که در فراخوان از لزوم حضور دســت 
کم دو انیمیشــن گفته شــده بود، عنوان 
کرد: قصد ما از حضور در جشــنواره این بود 
که بتوانیــم از این فرصت اســتفاده کرده 
و توجه هــا را معطوف به ســینمای کودک 
و نوجوان کنیــم و الان می توانــم این طور 
ارزیابی کنم که در واقعیت هم این اتفاق رخ 
داده و توجه بخش های گوناگون فرهنگ و 
هنر کشور به سینمای کودک و نوجوان و به 
ویژه به انیمیشــن جلب شده است اما اینکه 
عملکرد ستاد جشنواره نســبت به رعایت 
فراخوانش و موارد دیگــر چطور بوده، طبعاً 
موضوعی نیســت که من بتوانم به آن پاسخ 
دهم و این دســت ســوالات را باید از دبیر 
محترم جشــنواره و مدیران ستاد جشنواره 

پرسید.
این تهیه کننــده درباره ســیمرغ بهترین 
انیمیشن که به این اثر اهدا شد در حالی که 
در بخش انیمیشن ها رقیبی نداشت، مطرح 
کرد: برداشت من نسبت به سیمرغی که به 
»بچه زرنگ« به عنــوان بهترین فیلم اهدا 
شد، این اســت که بالاخره فیلمی در همه 
بخش هایی که امکان رقابت بــا آثار رئال را 
داشته، نامزد شــده یعنی رقیب فیلم های 
رئال بوده و با آنها رقابت کرده، در مقایســه 
بین فیلم ها نیز »بچه زرنگ« واجد ویژگی ها 
و نکات و مواردی بوده که مورد توجه هیأت 
داوران قرار گرفته و همین هم ســبب شده 
است تا در قیاس با ســایر آثار بخش مسابقه 
»بچه زرنگ« در بخش هــای مهم کاندیدا 

شــود. طبیعی اســت که چنیــن اثری که 
کاندیدای بهترین فیلم، بهترین کارگردانی، 
بهترین فیلمنامــه، بهترین تدوین، بهترین 
موســیقی و بهترین صداگــذاری بوده به 
عنوان بهترین فیلم ســیمرغ جشــنواره را 
کســب کند و طبعاً چون این اثر مهم، یک 
انیمیشن ســینمایی بوده اســت، احتمالاً 
هیأت داوران از این فرصت استفاده کرده اند 
تا بتواند به نوعی در بخش بهترین فیلم یک 
ســیمرغ به بهترین فیلم رئال و یک سیمرغ 
به بهترین فیلم انیمیشــن بدهد. برداشت 
من از سیمرغ »بچه زرنگ« این طور است. 
این را هــم اضافه کنم که اساســاً این حرف 
را که انیمیشــن ها باید با هم رقابت کنند و 
فیلم های رئال هم باید با هم رقابت کنند را 
من قبول ندارم، چرا که مشی جشنواره های 
مهم دنیا هم این طور نیســت و در خیلی از 
جشنواره ها یک فیلم ســینمایی انیمیشن 
در همه بخش هایــی که واجد آنهاســت، 
می تواند با آثار رئــال رقابت کند و اگر جایزه 
ویژه ای هم جشنواره ای برای انیمیشن قائل 
می شود علاوه بر رقابت عمومی با سایر آثار 
اســت. پس »بچه زرنگ« در رقابت با سایر 
آثار بخش سودای ســیمرغ، بهترین فیلم 
جشنواره بوده اما ســیمرغ اعطایی به آن به 
جهت آنکه یک انیمیشن ســینمایی بوده، 
عنوان بهتریــن فیلم انیمیشــن را به خود 

گرفته است.
تهیه کننــده »فیلشــاه« اضافــه کــرد: 
»بچه زرنگ« به دلیل ویژگی های مهمی که 
داشت در همه بخش هایی که امکان رقابت 
با آثار رئال داشــت، مورد توجه قرار گرفته 
و کاندیدا شــد. این یک خط شکنی است و 
برای ما، خود این اتفــاق از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است چرا که مجموعه »هنر پویا« 
در هر اثرش ســعی کرده تا یک گام صنعت 
انیمیشــن را به پیش ببرد و اتفاق جدیدی 
را برای ســینمای انیمیشن کشور رقم بزند. 
در »شاهزاده روم« سینمای کشور با کیفیت 
جدید و متفاوتی از انیمیشــن مواجه شد، 
به نحوی که نتوانســت آن را نادیده بگیرد و 

علی رغم همــه محدودیت ها، توجه ویژه ای 
در جشنواره سی و ســوم به »شاهزاده روم« 
شــد و همین اتفاق، امیدی ایجاد کرد تا در 
ســال بعدش هفت، هشــت اثر انیمیشنی 

متقاضی حضور در جشنواره فجر باشند.
جعفــری مطرح کــرد: »فیلشــاه« تابوی 
حضور یک انیمیشــن در بخش مســابقه 
اصلی سودای ســیمرغ جشــنواره فجر را 
شکســت و علی رغم همه بــی معرفتی ها، 
زمینه توجه بیشتر به هنر صنعت انیمیشن 
را فراهم آورد و بعدتر هم توانســت با جذب 
بیش از یک میلیون و دویست هزار مخاطب 
در ســینماها )هنــوز هــم رکــورد جذب 
مخاطبی که در »شاهزاده روم« و »فیلشاه« 
به دســت آمد، شکســته نشــده است( در 
جمــع پرمخاطب هــای تاریخ ســینمای 
ایران قرار بگیرد و مخاطبــان را به نوعی به 
مشــتری وفــادار تبدیل کنــد، چیزی که 
نهایتاً توجه ســینماداران و فعالان ساخت، 
پخش و عرضه ســینما به انیمیشــن را در 
پی داشــت و همین امر موفقیت آثار بعدی 
سینمای انیمیشن را تسهیل کرده و بهبود 
ببخشــید. در »بچه زرنگ« هم توانســتیم 
بالاخره تابــوی رقابت نکردن آثــار رئال با 
انیمیشن ها را بشکنیم و این موفقیت بزرگی 
برای فعالان هنر-صنعت انیمیشــن کشور 
اســت. لذا باید موفقیت »بچه زرنگ« را به 
همه ســینمای ایران و به ویژه فعالان هنر 
صنعت انیمیشــن تبریک گفت اما اینکه آیا 
انتظار سیمرغ در این بخش ها را داشتیم یا 
نه باید بگویم که به نظــرم حداقل در بخش 
موســیقی، صداگذاری و تدوین مــا واقعاً 
شایســته دریافت ســیمرغ بودیم چراکه 
بالاخره زحمتی که مصــروف صداگذاری، 
ساخت موسیقی و تدوین یک اثر انیمیشنی 
می شود چندین برابر یک اثر رئال است. مثلًا 
ما در انیمیشن پنج شــش بار اثرمان تدوین 
می شود و هر بار هم چیزهایی به روایت کار 
اضافه و یا از آن کم می شــود، خوب طبیعی 
است این مراحل سخت و پیچیده باید مورد 
توجه قــرار می گرفت، البته بــه قول حافظ 

»که دراز اســت ره مقصد و من نوســفرم« 
ان شــاءالله در اثر بعدی هنر پویا ســیمرغ 
بخش های مختلف را هــم دریافت خواهیم 

کرد.
وی در بخش دیگر از صحبت هایش درباره 
مجموعه هنر پویا توضیــح داد: »هنر پویا« 
الان یک مجموعه نســبتاً قدیمی در کشور 
محسوب می شود که با ســابقه ای ۱۶-۱۵ 
ساله مسیر خودش را پیش می برد و همین 
الان هم مشغول ســاخت آثار جدیدترش 
اســت. من این طور فکر می کنم که چیزی 
که شــاید یک کمپانی انیمیشن سازی را از 
بقیه متمایز می کند، داشتن شناخت دقیق 
از مســیر پیش رو و مشــکلات و ضعف ها و 
موانع در طول مســیر، در کنار برنامه ریزی 
و تلاش عالمانه و عاقلانه برای دســت یابی 
به اهداف و ماموریت هاست. به فراخور این 
بحث همین جــا این را هــم اضافه کنم که 
ساخت انیمیشن شاید مهمترین تمایزش 
نســب به بقیه گونه های نمایشــی، همین 
کمپانی محور بودنش است، یعنی بر خلاف 
مثلًا آثار تلویزیونی که تهیه کننده محور و 
مؤلف تولیدات اســت و بر خلاف سینمای 
رئال که نویسنده، کارگردان و تهیه کننده 
مؤلــف و محور ســاخت آثار هســتند، در 
انیمیشن ها کمپانی ها مؤلف و محور ساخت 
آثارند. بــه ذهن خودمان هــم که مراجعه 
می کنیــم مثــلًا می گوئیم آثار پیکســار، 
آثار دیزنــی، آثار دریم ورکــس و … یعنی 
همه ما انیمیشــن ها را به جای آنکه به نام 
اشخاص و افراد بشناسیم یا نام تهیه کننده 
و کارگردان ها را به خاطر سپرده باشیم، آنها 
را به نام استودیوها و کمپانی ها می شناسیم. 
پس بر همین مبنا، ســازه و ساختار اصلی 
کمپانی ها هــم به افراد و اشــخاص متکی 
نیســت و پیشــرفت کمپانــی حاصل از 
رســوب تجربیات در ســاختار کمپانی و 
پایپ لاین منحصر به فــرد کمپانی ها برای 
ساخت انیمیشن اســت. لذا شما می بینید 
که مثلًا در »هنر پویا« از »شــاهزاده روم« 
بــه »بچه زرنــگ« تقریبــاً همــه عوامل 

بخش های مختلف فنــی و غیرفنی تغییر 
کرده اند اما کیفیت اثــر چندین پله بهبود 
یافته و این همان چیزی اســت که ما به آن 
کمپانی محور بودن ســاخت آثار انیمیشن 
می گوئیم و دقیقاً بر پایه همین نگاه من در 
زمان دریافت ســیمرغ در جشنواره، گفتم 
این جایزه متعلق به همه آن قریب به ۲۵۰ 
نفری است که در ساخت آن نقش داشتند 

و همه ما به یک اندازه در آن سهیم هستیم.
جعفری مطــرح کرد: در مــورد برنامه های 
پیش روی »هنر پویا« بایــد بگویم که ما در 
هنر پویا نگاه مان این اســت که خودمان در 
دوران کودکی با قهرمان آثاری رشد کردیم 
که ســاخته کشــور خودمان نبودند، پس 
همه در هنر پویا دست به دست هم داده ایم 
تا آثاری بســازیم که فرزندان امروز ایران با 
قهرمان قصه هایی رشــد کنند که ساخته 
کشور خودشان هســتند. لذا در حال حاضر 
در عیــن اینکه در حال ســاخت آثار جدید 
هنر پویا هســتیم )به زودی اخبار آنها را هم 
اعلام خواهیم کرد( اما مهم ترین هدفی که 
الان به دنبال تحققش هســتیم، رســیدن 
به نقطه ای اســت که بتوانیم هر ســال یک 
انیمیشن ســینمایی را راهی اکران کنیم و 
شــاید این مهم ترین هدفی است که امروز 
آن را با جدیــت دنبال می کنیــم، البته در 
چند ســال اخیر به دلیل کرونا و مشکلات 
اقتصادی کشور و برخی مسائل و مشکلاتی 
دیگر، این برنامه هنر پویا متأسفانه با کندی 
پیش رفت ولی در حال حاضــر با قدرت در 
تلاشیم تا عوارض این مشــکلات و موانع را 
برطرف کنیم و به نقطه مطلوب »هنر پویا« 
که همان هر ســال اکران یک انیمیشــن 
برای دوســتداران آثار هنر پویاست، دست 
پیدا کنیم. البته شــاید لازم باشد این را هم 
اضافه کنم »هنر پویــا« در زمینه ها و ابعاد 
مختلف پهنه گســترده صنعت انیمیشن، 
سرمایه گذاری هایی دیگری هم انجام داده 
که نتایج و اخبار آن رفته رفته اعلام خواهد 

شد.
تهیه کننده »شاهزاده روم« در پایان درباره 
اکران »بچــه زرنگ« عنوان کــرد: ما برای 
اکران »بچه زرنــگ« پیش از هــر اقدامی 
باید ابتــدا با یکی از شــرکت های پخش به 
جمع بندی برســیم که این موضوع در حال 
رایزنی و انجام است و ما با پخش کننده های 
مهم ســینما در حال مذاکره هســتیم و به 
محض اینکه با شرکت پخش به جمع بندی 
برســیم، آماده اکران خواهیم شــد. البته 
حتماً باید با شریک اصلی اثر یعنی »کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان« که در 
طول این مســیر همواره در کنارمان بوده و 
ساخت این اثر مدیون حمایت های آن است 
هم مشــورت کنیم تا بهترین زمان اکران را 
انتخاب کنیم. لازم اســت این را هم اضافه 
کنم که هنوز خود اثر هــم نواقصی دارد که 
ان شاءالله برنامه ریزی شده که این نواقص و 
مشــکلات تا پیش از اکران عمومی برطرف 
شــود اما در مورد اینکــه »بچه زرنگ« در 
نوروز به نمایش در خواهد آمــد یا نه، الان 

نمی توانم اظهارنظر کنم.

ایوب آقاخانی »زیر نور موضعی« قرار گرفت

وزیر فرهنگ در حاشیه بازدید از بخش سرود جشنواره موسیقی فجر:

ود باشد جشنواره موسیقی فجر باید نقطه اوج و قله سر
خریــدار  محمدمهــدی اســماعیلی 
گفت: امســال برای نخســتین بار است که 
اجراهای بخش ســرود به طور رسمی و در 
شرایط مسابقه ای در جشــنواره موسیقی 
فجر روی صحنه می رود که ســعی شده با 
ارتقای شاخص های انتخاب آثار، گروه های 
باکیفیت در بخش سرود جشنواره به رقابت 

بپردازند.
به نقل از  ســتاد خبری سی و هشتمین 
جشنواره موســیقی فجر، محمدمهدی 
اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
شــامگاه یکشــنبه ســی ام بهمن ماه با 
حضور در فرهنگسرای ارسباران ضمن 
تماشــای اجرای تعــدادی از گروه های 
نوجوان بخش سرود جشنواره موسیقی 
فجر از استاد حمید شاهنگیان آهنگساز 

باســابقه ســرودهای انقلابی تجلیل به 
عمل آورد. 

وزیر فرهنگ در حاشــیه این بازدید گفت: 
امسال برای نخستین بار است که اجراهای 
بخش ســرود به طور رســمی و در شرایط 
مسابقه ای در جشنواره موسیقی فجر روی 

صحنه می رود. 
اســماعیلی با اشــاره به اینکــه تجلیل از 
اساتید برجسته حوزه ســرود از اقدامات 
شایســته ای اســت که امســال در کنار 
اجراهای بخش سرود جشنواره موسیقی 
فجر انجام می شــود، به جایگاه بی بدلیل 
اســتاد شــاهنگیان که مورد تجلیل قرار 
گرفت، اشــاره کرد و گفت: بســیاری از 
کســانی که حال و هــوای دوران انقلاب 
اســلامی را درک نکرده اند، شنیدن آثار 

دلنشین استاد شاهنگیان شور آن دوران 
برایشــان تداعی می شــود که این مسئله 
از ویژگی هــای ممتاز آثار انقلابی اســتاد 
به شــمار می رود و نمونــه ای از همراهی 
جریــان هنری کشــور با نهضــت بزرگ 

مردم ایران است. 
وزیر فرهنگ با بیان اینکه وزارت فرهنگ 
در دوره جدید بــه دنبال توســعه حوزه 
ســرود در زمینه هــای مختلف اســت، 
خاطرنشــان کرد: ســرود از محصولات 
هنــری انقلاب اســلامی می محســوب 
می شــود زیرا حــوزه ســرود در دوران 
پیروزی انقلاب اســلامی به شــکوفایی 
رســید و از دهــه ۹۰ نیز شــاهد رویش 
جدیدی در سرود هســتیم که این مسیر 
با شــدت در دوره جدیــد در حال حرکت 

است. 
اســماعیلی در پایان به فعالیت ۴ هزار گروه 
ســرود کانون فرهنگی مســاجد پرداخت 
و گفت: حوزه ســرود دارای اســتعدادهای 
برجسته ای است که پرورش و حمایت از این 

استعدادها از اهمیت بالایی برخوردار است 
و خوشبختانه امسال جشــنواره موسیقی 
فجر به محلی برای بروز استعدادهای سرود 

بدل شده است. 
محمود ســالاری )معاون امــوری هنری 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی( و محمد اله 
یاری )مدیرکل دفتر موســیقی( نیز در این 

برنامه حضور داشتند. 
سی و هشــتمین جشــنواره موسیقی فجر 
از ۲۸ بهمن ماه تا ســوم اسفندماه ۱۴۰۱ به 
دبیری بهزاد عبــدی در بخش های رقابتی 
)جایزه باربد( و غیر رقابتی در حال برگزاری 
است. جایزه ترانه، جایزه موسیقی و رسانه، 
بخش ســرود و نشســت های پژوهشــی 
برنامه هــای دیگر ایــن دوره از جشــنواره 

خواهد بود.
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مدافع سابق تیم ملی ایتالیا:
پورتو به مهاجم ایران متکی است

در آســتانه دیدار تیم های فوتبال پورتو پرتغــال و اینترمیلان ایتالیا، 
مدافع سابق ایتالیا نســبت به ویژگی های مهدی طارمی مهاجم ایرانی 
پورتو هشــدار داد. تیم فوتبال پورتو در مرحله حذفــی لیگ قهرمانان 
اروپا چهارشنبه شب به مصاف اینترمیلان ایتالیا می رود. در آستانه این 
بازی، »جوزپه برگومی« مدافع ســابق تیم ملی فوتبال ایتالیا و باشگاه 
اینتر به تشریح شرایط دو تیم پرداخت و از مهدی طارمی مهاجم ایرانی 

پورتو به عنوان یک بازیکن تعیین کننده نام برد.
برگومی گفت: پورتو تیمی اســت کــه می توانــد ۲-۴-۴ یا ۴-۳-۳ 
بازی کند اما به شــدت به طارمی متکی اســت، بازیکنی که بیشترین 

موقعیت های گل را در کل لیگ قهرمانان اروپا ایجاد می کند.
وی ســپس با اشــاره به تقابل آث میلان دیگر تیم ایتالیایی با تاتنهام 
انگلیس تاکید کرد: به نظر من، اینتر رقیب موذی تری نسبت به میلان 
دارد زیرا تاتنهام در حال حاضر خیلــی خوب کار نمی کند، در حالی که 
پورتو تیمی اســت که همیشه می خواهد حتی از پشــت بازی کند. در 

اینجا باید شجاعت ایستادن و حمله را داشته باشید.
مدافع ســابق تیم ملی ایتالیا افزود: طارمی باید متوقف شــود. اینتر در 
دیدار مقابل ناپولی با گذاشتن »آچربی« برابر »اوسیمن« خیلی خوب 

این کار را انجام داد.

بهرام افشارزاده:
وزارت ورزش برتصمیمش استوار باشد

دبیرکل ســابق کمیته ملی المپیک با دفاع از تصمیــم وزارت ورزش 
گفت: راه اندازی رشــته های ســاحلی می تواند با توجه به پتانســیل 

موجود، کیش را به پایگاه ورزش های آبی تبدیل کند.
بهرام افشارزاده در مورد راه اندازی سه رشته ساحلی، دریایی و بادبانی 
در جزیره کیش گفــت: همانطور که مطلع هســتید جزیره کیش ۴۳ 
کیلومتر خط ســاحلی دارد و از زیرســاخت های خوب و استثنایی به 

خصوص برای رشته های ساحلی، دریایی و بادبانی برخوردار است.

وی ادامه داد: همه امکانات برای اســکان و برگــزاری اردوها در کیش 
فراهم اســت و این جزیره می تواند قطب رشــته های ساحلی، دریایی 
و بادبانی در آســیا باشــد. فقط این امکانات باید در اختیار جوانان قرار 

بگیرد تا از آن نهایت استفاده را ببرند.
افشارزاده با اشاره به تاسیس دو فدراسیون ســاحلی، دریایی و بادبانی 
گفــت: وزارت ورزش در آبان ماه ســال جاری تصمیم به تاســیس دو 
فدراسیون بادبانی و ورزش های ســاحلی، دریایی گرفت و قرار شد که 
مقر این دو فدراســیون در کیش باشــد. این می تواند هم نقطه عطفی 
برای ورزش ایران و هم برای این رشته ها باشد. این تصمیمی که منطقه 
آزاد کیش گرفت که امکاناتی را در اختیار این رشــته ها قرار دهد، قابل 
ستایش است و می تواند کمک بزرگی به رشــته های بادبانی، ساحلی 
و دریایی کند.دبیرکل ســابق کمیته ملی المپیک ادامه داد: همچنین 
نیروهای متخصصی مثل آقای دکتر شجیع کمک زیادی به این رشته 
ها خواهند کرد تا پیشــرفت کنند. بادبانی ۱۰ مــاده در المپیک و ۱۴ 
ماده در بازیهای آسیایی دارد که اگر این رشته ها فعال تر شوند، کمک 

زیادی به ورزش ایران خواهد شد.
بهرام افشــارزاده در مورد اینکه کیش به عنوان مقر دو فدراسیون تازه 
تاسیس در نظر گرفته شده اســت، تاکید کرد: این اتفاق که مقر این دو 
فدراسیون در کیش است باعث می شود که فدراسیون ها مشکلاتی که 
در تهران است را نداشته باشند.  همچنین سرمایه گذارانی که در کیش 
هستند می توانند به این رشــته ها کمک کنند و امکاناتی را که دارند در 
اختیار این دو فدراســیون قرار دهند. از طرفی در کیش نیاز به روادید 
نیست بنابراین می توان کنفرانس های آسیایی و جهانی این رشته ها را 
برگزار کرد.وی افزود: همچنین می توان مسابقات آسیایی و جهانی نیز 
برگزار کرد. وزارت ورزش و جوانان باید بــه تصمیمی که گرفته محکم 
پابرجا باشد و بتواند رشته های دریایی و ســاحلی و بادبانی را در کیش 

مستقر کند. منطقه  آزاد کیش هم علاقه مند است که کمک کند.
بهرام افشــارزاده در پایان گفت: با توجه به اینکه در آســتانه بازی های 
آسیایی هســتیم، رشــته های دیگر هم می توانند از مهر تا اردیبهشت 
اردوهای خــود را برگزار کنند چرا که امکانــات خوبی در جزیره کیش 
وجــود دارد. امیــدوارم امکاناتی که در کیش اســت مورد اســتفاده 

فدراسیون های ملی و کنفدراسیون های آسیایی قرار بگیرد.

تمجید از کاپیتان ایران
انصاریفرد اشتباهی به لیگ قبرس آمده است!

یک رسانه قبرسی از کریم انصاریفرد مهاجم ایرانی تیم اومونیا تمجید 
و از او به عنوان یک بازیکن الگو یاد کرد.

 وب ســایت match قبرس به بهانه گلزنی کریــم انصاریفرد در دیدار 
اومونیا مقابل آپوئــل در جام حذفی قبرس به تمجیــد از این مهاجم و 
کاپیتان تیم ملی ایران پرداخت و از او به عنــوان یک الگو و مرجع برای 

سایر بازیکنان یاد کرد.
این رســانه نوشــت: »کریم انصاری فرد نمونه دیگری از کیفیت خود را 
در دربی با آپوئل نشــان داد. این بازیکن ۳۲ ساله ایرانی به معنای واقعی 
کلمه همه کاری انجام داد، انرژی زیادی گذاشــت و در اولین بازی جام 
حذفی در ۸۸ دقیقه رهبر تیم اومونیا بود. او فوتبالیســتی اســت که به 
خصوص پس از اتمام وظایفش در جام جهانــی قطر، مدام کلاس خود 
را تایید می کند. او به طور کامل بــه تمام نقش هایی که مربی به او محول 
می کند پاســخ می دهد و یک ابزار ارزشــمند در خط حمله است.«وب 
سایت قبرســی با اشــاره به حضور موفق انصاریفرد در تمام پست های 
محول شده به او و کمک در کارهای دفاعی نوشت: »در پایان باید گفت 
انصاری فرد الگوی هم تیمی هایش است. او بازیکنی است که در سه جام 
جهانی گذشته شرکت کرده و بسیاری استدلال می کنند که او اشتباهی 
به قبرس آمده است. و حقیقت این اســت که او با ثبات رقابتی، حرفه ای 
بودن و احترام به تیم و هوادارانش در هر مســابقه آن را تأیید می کند. او 
در عملکردش ثبات داشته و امید می رود به همین منوال ادامه دهد زیرا 

این به نفع اومونیا و در کل به نفع فوتبال قبرس خواهد بود.«

میدان

کاهش پــاس گل هافبــک های مطرح پرســپولیس 
بحرانی جدید برای این تیم محسوب می شود.

 تیم فوتبال پرســپولیس در حالی تمرینــات خود را 
برای بازی با ســپاهان اصفهان در یک هشــتم نهایی 
جام حذفی پشت سر می گذارد که عملکرد چند هفته 
گذشــته سرخپوشــان در لیگ برتر نگرانی هایی را به 

همراه داشته است.
سرخپوشــان پایتخت در حالی جایگاه دوم جدول رده 
بندی لیگ برتر را تا پایان هفته بیســتم با ۳۹ امتیاز در 
اختیار دارند که ۲۳ گل زده و ۹ گل خورده داشــته اند. 
یورگن لوکادیا با وجود گذشــت دو مــاه از جدایی اش 
از جمع بازیکنان پرســپولیس همچنــان با ۶ گل زده 

بهترین گلزن این تیم محســوب می شود و 
نفراتی همچون شیخ دیاباته، محمد عمری 
و گئورگی گولسیانی با ســه گل اختلاف در 

رتبه های بعدی هستند.
جذب لئاندرو پریرا، بازگشت عیسی آل کثیر 
و حضور دوباره شــیخ دیاباته مشکل گلزنی 
پرســپولیس را در چند هفته گذشته نسبتا 

حل کرده اســت اما هنوز این تیم با رونــد نزولی گل 
سازی های خود روبرو است.

هافبک های خلاق پرســپولیس که معمــولا در چند 
فصل گذشــته با پیراهن هر تیمی که بوده اند آمار قابل 
قبولی در دادن پاس گل داشــته اند این بار نتوانستند 

انتظارات را بــرآورده کنند. مهــدی ترابی، 
سعید صادقی و سروش رفیعی تاکنون تنها 
هشت پاس گل برای مهاجمان این تیم داده 
اند که آمار بســیار ضعیفی بــرای بازیکنانی 
است که هر کدام در فصل گذشته حداقل ۱۱ 

بار چنین آماری را خلق کرده بودند.
صادقی با کســب عنوان آقای پاس گلی در 
گل گهر ســیرجان با قراردادی نجومی به پرسپولیس 
آمد اما در این تیم هرگز نتوانست این کار را تکرار کند. 
او تاکنون بیشــتر فصل را هم به دلیــل مصدومیت از 
دست داده اســت تا اینگونه امیدهای گل محمدی را 

کمرنگ تر از همیشه کند.

ترابی نیز با حاشــیه های عجیبی کــه در فصل جاری 
داشته است همچنان روند سراشــیبی را طی می کند 
تا تأثیرگذاری اش در بردهای پرســپولیس به حداقل 
برســد. ســروش رفیعی نیز به خاطــر ترافیک بالای 
هافبک هــا کمتر فرصت بازی کردن پیدا کرده اســت 
تا امثال محمد عمــری تبدیل به بازیکنی شــوند که 

می توانند برای پرسپولیس خلق موقعیت گل کنند.
گل محمدی فکرش را هم نمی کرد با چنین بازیکنانی 
شانس گلزنی تیمش کمتر از ســایر مدعیان قهرمانی 
شــوداما حالا مجبور به ایجــاد تغییر در شــیوه بازی 
آنهاست تا شاید بتواند با برتری مقابل سپاهان در جام 

حذفی به شرایط ایده آل بازگردد.

 پرسپولیس

مرتضی رضایی   بازیکن سابق پرسپولیس 
دربــاره اینکــه چرا مربی نشــده اســت 
می گوید:»موهایم بلند بود اجــازه ندادند 
کلاس مربیگری بروم،الان زیــر ابرو بر می 

دارند!«
 ســیم خاردار فوتبال ایران،دو – سه هفته 
ای بود که در کیش گیر کرده بود.یک حمام 
رفتن و یک زمین خوردن باعث شــده بود 
تا پایش آســیب ببینید و حتی کار به جایی 
برسد که هنوز هم مجبور باشد روی ویلچر 
بنشیند.با این حال و با هه سختی هایی که 
داشــته،محرمی این روزها در تهران است و 
مشغول اســتراحت.نکته ای که وجود دارد 
این اســت که گفت و گو با یکــی از خاص 
ترین بازیکنان فوتبال ایران همیشه جذاب 
و خواندنی اســت حتی اگر کوتاه باشــد و 

مختصر.

    اصلا چه شد که این اتفاق برای شما 
افتاد آقا مجتبی؟

آقا رفتم حمــام و پایــم ســر خورد.اصلا 
وحشــتناک خوردم زمین و آسیب دیدم.

اصلا طوری که شــد که هنــوز روی ویلچر 
هستم.

    تا این حد شدید؟
اصلا یک وضعی.حالا خدا را شــکر بهترم و 
از کیش برگشــتم تهران اما به بدبختی. آن 
روزی که آمدم برف می آمد.بالابر آوردند و با 
ویلچر.کلی هم پرواز تاخیر داشت اما خدا را 

شکل بالاخره برگشتم.

    الان اوضاع چطور است؟
کمی دارم راه رفتــن را تمرین می کنم.باید 
یک خورده آّب درمانی هــم انجام بدهم تا 

ببینم چه می شود.

    آقا مجتبی بازی های پرسپولیس را 
دنبال می کنید؟

این روزها نه زیــاد ولی هر زمان فرصت کنم 

حتما می بینم.

    مثلا بازی با هوادار را ندیدید؟
نه متاسفانه.

   در کل شــرایط چطور اســت.فکر 
می کنید امسال پرســپولیس بتواند 

قهرمان شود؟
چرا نشود؟البته کار ســخت است.فعلا باید 
از جام حذفی عبور کنیم تــا ببینیم بعدا در 

لیگ چه اتفاق هایی می افتد.

    بازی حذفــی و دیدار ســخت با 
سپاهان.

بازی با سپاهان همیشــه سخت است.البته 
این تیم شــرایط خاص خــودش را دارد و 
احساس می کنم امسال دارند به آنها خیلی 

حال می دهند!

   یعنی بر این عقیده هستید که ...

من نمی گویــم ولــی شــواهد را ببینید.
اســتقلال را آن طور قلع و قمع می کنند و 

این هم از حال و روز پرسپولیس.

   البته قبول دارید که پرسپولیس اول 
باید خودش ببرد تا جای هیچ حرفی در 

میان نباشد؟
بله،ما که بایــد حتما ببریم امــا اجازه نمی 
دهند ببریــم! البته گاهی هــم کاری نمی 
شود کرد.من بازی با هوادار را ندیدم اما بعد 
از بازی خلاصه اش را دیدم.آن چه گلی بود 
خوردیم؟ولی یک چیز را هم بگویم؛دیدید 
کــه خطاهــا را بــرای پرســپولیس نمی 
گیرند؟الان هم تا به بازی های پرسپولیس 
می رســد اجازه نمــی دهند هــواداران به 
ورزشــگاه بیایند.خــب این چــه وضعی 
است؟هزارتا مراســم در آزادی برگزار می 
کنند زیرساخت ها مشکلی ندارند آن وقت 
به پرسپولیس که می رسد همه چیز می رود 

روی هوا.

   کارلوس کی روش هــم از تیم ملی 
رفت و هنوز خبری از انتخاب سرمربی 
جدید نیست.شــما از منتقدان کی 

روش نبودید؟
منتقد نبــودم حرفم این بود کــه آزموده را 

آزمودن خطاست.
۸ ســال این آقا روی نیمکت تیم ملی بود و 

اتفاقی نیفتاد.
جام جهانــی را کــه خودمان مــی رویم و 
مشکلی نیست.شــما باید کاری می کردید 

که به مرحله بعد صعود کنیم.

   خبر دارید که شایعه شده امیر قلعه نویی 
احتمالا سرمربی تیم ملی شود؟

اگر قرار باشد یک مربی ایرانی روی نیمکت 
تیم ملی بنشــیند به نظــرم بهترین گزینه 
امیر قلعه نویــی اســت.این را من مجتبی 
محرمی می گویم.بارها هــم گفته ام حتی 
قبل از اینکه اســکوچیچ روی نیمکت ایران 

بنشیند.

  گزینه بهتری نداریم؟مثلا از وحید 
هاشــمیان،کریم باقری و حتی یحیی 
گل محمدی هم حرف بــه میان آمده 

بود.
به همه این دوســتان عزیــزم احترام می 
گذارم اما از نظر من ســرمربی داخلی فقط 

امیر قلعه نویی.

   هفته پیش عنوان شــد که حمید 
درخشان هم یکی از کاندیدا برای تیم 

امید است.
خب حمید خــان هم که با تجربه اســت و 
در تیم هــای پایه هم ســابقه فعالیت دارد.
امیــدوارم بهترین اتفاق ها بــرای تیم های 

ملی کشورم بیفتد.

   آقــا مجتبی هیچ وقــت خودتان 
دوست نداشتید روزی سرمربی یکی 

از تیم های ملی شوید؟
چرا دوست نداشــتم؟ما رفتیم کلاس های 

مربیگری اما دیگر اجازه ندادند برویم.

    چه کسانی؟
رفته بــودم کلاس های C . ســال بعدش 
گفتند موهایت بلند اســت و نمی توانی در 
کلاس ها شرکت کنی.اما الان زیر ابرو بر می 
دارند،خالکوبی می کننــد و هزار و یک کار 

دیگر اما هیچ مشکلی نیست.

   علی دایی هم به مراسم بهترین های 
فوتبال جهان دعوت شده است.نظرت 

در این باره چیست؟
او افتخــار فوتبــال ایــن مملکت اســت.
شناســنامه فوتبال ایران اســت که به این 
مراسم دعوت می شــود.من نمی دانم یک 
ســری از برخوردها چطور با این اســطوره 
انجام می شود.گاهی احساس می کنم یک 
ســری چیزها در این مملکت عمدی است.
در هر صورت نمی توانند علی دایی را خراب 

کنند.

قیمت نجومی و کارایی ضعیف

توضیح خواستن سازمان بازرسی از ذی حساب و روابط بین الملل شطرنج

وم رئیس فدراسیون شطرنج: هیات ها اجازه دهند می ر
خریدار  حســن تامینی گفت: علاقه مند 
به رفتن از فدراســیون شــطرنج هستم اما 
روسای هیات های استانی نمی خواهند آنها 

را آخر سال تنها بگذارم.
 رئیس فدراسیون شــطرنج که در گروهی 
منتســب به هیات های اســتانی با انتشار 
متنی از ریاست فدراسیون استعفا کرده بود 
می گوید علاقه مند به رفتن از فدراســیون 
است منتهی روسای هیات ها نمی خواهند 

آنها را آخر سال تنها بگذارد!

علاقه مند به رفتن هستم
حســن تامینی اظهار کرد: خودم علاقه مند 
به رفتن هســتم و خیلی علاقه ای به ماندن 
ندارم. متنی را در گروه هیات های اســتانی 
نوشــتم تا اجازه دهنــد بروم اما روســای 
هیات های استانی ناراحت هستند که آخر 
ســال نباید آنها را تنها بگذارم. من هم فعلا 
می خواهم با جلســات فضا را به سمتی ببرم 
که آنها را راضی کنم تا اجازه بدهند بروم اما 

هنوز استعفای رسمی نکرده ام. 

بدهی دوران خود را به صفر رسانده ایم
وی در ادامــه در خصــوص بدهی هــای 
میلیاردی و بدهی یک میلیارد و ششــصد 
میلیــون تومانی فدراســیون شــطرنج به 
اداره برق گفت: هر چی بدهــی که مربوط 
به دوران ما می شــد را به صفر رســانده ایم. 
این بدهی اداره برق مربوط به هتل اســت. 
سال های قبل برق هتل، فدراسیون شطرنج 
و بدمینتون با یک کنتور اداره می شد و به نام 
فدراسیون است. در این شرایط مبلغ بالایی 
هم برای ما در نمی آمد و هر دو یا سه ما مبلغ 
۳ یا ۴ میلیون می شــد اما با گزارش برخی و 
به شکل های مختلف اداره برق بررسی کرد 
و اعلام شد هتل سازمان غیر ورزشی است. 

ما هم اکنون در تلاش هستیم که بتوانیم یا 
کنتور را جدا کنیم یا هتــل کنتور برقش را 
از ما جدا کنــد. البته بعد از ایــن ماجرا برق 
هتل را از سال ۹۸ بررســی کردند و گفتند 
این مقدار برای هتل، شــطرنج و بدمینتون 
می شود. فدراســیون ما به روز است و بدهی 
نداریــم. بدهی هــای فدراســیون اعم از 
مربیــان، داوران، کلاس های آموزشــی و 

پرداختی ها را صفر کرده ایم.

معوقه ای به فیده نداریم
رئیس فدراســیون شــطرنج در خصوص 
بدهی  ۷۰ هزار یورویی بــه فیده هم گفت: 
به روز هســتیم و تاخیــری در پرداخت به 
فدراسیون جهانی نداریم. همه اینها مستند 
در فدراســیون موجود است. اگر شبهاتی را 
برخی در اثر اختلافات شــخصی دارند باید 
بررسی شــود. برخی نظر دارند که پولی به 
خزانه داری آمــده و خزانــه داری در جای 
دیگری هزینه کرده اســت که باید بررسی 
شــود. هر چه بدهی ماهانه که باید به فیده 
پرداخت می کردیم را انجــام داده ایم و الان 

معوقه ای نداریم.

بدهی 17 میلیاردی مالیاتی برای سال 
92 است

تأمینــی در مــورد بدهــی ۱۷ میلیاردی 
مالیاتــی این فدراســیون نیز گفــت: این 
مربوط به ســال ۹۲ اســت که ما پیگیری 
کردیــم و در حــال حاضــر بــا توجــه به 
نشســت هایی که با وزیر اقتصاد داشــتیم 
دســتور پیگیری ویژه داده شده که مجددا 
مورد بررســی قــرار بگیرد اما هنــوز اداره 
مالیات دســتورش را نداده است. این زمان 
ما هــم نبوده اســت. مســتنداتی مبنی بر 
معاملاتــی وجــود دارد که در آن ســال ها 

صورت گرفته  اســت. با توجه به بررســی 
حوزه های مختلف بازرســی، سیستم های 
مالیاتی و گمرک منتظر هستیم بررسی ها 

انجام شود و ببینیم داستان چه بوده است.

دارم هیات ها را راضی می کنم تا بروم
رئیــس فدراســیون شــطرنج در ادامه در 
پاســخ به این ســوال که آیا علت استعفای 
شــما به اعتــراض خانواده های شــطرنج 
برمی گردد چون بلافاصله بعد از رســانه ای 
شــدن این موضوع بحث اســتعفا پیش آمد 
گفت: نخیر. مهربان تر از خانواده شــطرنج 
نداریــم. مدت ها بود که تصمیم به اســتعفا 
گرفته بــودم. الان هم آخر ســال اســت و 
شرایط فدراسیون هم نسبی و خوب است و 
مشــکل خاص و حادی نداریم. همه اعزام ها 
را انجام دادیم. زمانی بــوده که برای اعزام با 
مشکلات ســختی روبرو بودیم و حتی یک 
ریال پول نداشتیم. اما حالا مسابقات داخلی 
و بین المللی انجام می شــود. همه اعزامها را 
داشتیم و مســابقات جام فجر با حضور ۱۴ 
کشور انجام شد. جام کاســپین با ۱۶ پرچم 
در حال انجام است. جام فردوسی، خاوران، 
لیگ و نوروزگاه را هم داریم. همه چیز روی 
روال انجام می شود و من هم گفتم تا شرایط 

خوب و آرام است شاید اجازه بدهند ما برویم 
اما اســتان ها لطف ویژه دارند و نظرشان این 
اســت که مدتی دیگر بمانیــم. داریم آنها را 
راضی می کنیم که اگر رضایت بدهند برویم.

علاقه مند هستم فرد تازه
 نفس تری بیاید

او در پاسخ به این ســوال که پس دلیل برای 
اســتعفا چیســت؟ گفت: دلیل شــخصی 
اســت خودم علاقه مند هســتم کــه فرد 
تازه نفس تــری بیاید تا شــاید بتواند بهتر 
فدراســیون را اداره کند. دلیل خاصی خدا 
پیغمبری ندارم که بگویم مشکل یا بحرانی 
است که به آن دلیل استعفا می دهم. نظر من 
این است که بعد از حدود دو سال فرد بهتری 
بیاید. سیاســتم را هم از روز اول گفته بودم. 
زمانی که می خواستم بیایم فدراسیون یک 
سال و هشت ماهی با سرپرست اداره می شد 
و اختلافات خیلی شــدیدی وجود داشت. 
من هم خواســتم که بیایــم و زمانی که به 
آرامش رسید از عزیز دیگری کمک بگیریم. 

بازرسی، ذی حساب و روابط بین الملل 
را برای توضیح خواست

وی در پاسخ به این ســوال که دوره ریاست 
۴ ساله اســت چطور شــما آمده بودید که 
زود بروید گفت: حدود ســه سال شد و ما در 
فدراســیون بودیم. این استعفای من ربطی 
به اعتراض خانواده های شطرنج نداشت. ما 
نامه رســمی برای بازرســی هم زدیم و ذی 
حســاب و روابط بین الملل را برای توضیح 
خواســتند و بایــد ببینیم نظــر نهایی چه 
می شود.تامینی در پاســخ به این سوال که 
چه مقدار از بودجه ۶ میلیاردی فدراسیون 
پرداخت شــده اســت، گفت: بودجه را که 
درصدی می گیریم و هزینه می کنیم. دقیق 

نمی دانم امــا حدود ۴ میلیــارد و نیم آن را 
گرفته ایم. از این مبلغ به هیات های استانی 
نیز کمک هایی شده اســت که اگر ریز آن را 

بخواهید در اختیارتان خواهم گذاشت. 

استعفای مدیر فنی تیم ملی
 به درخواست سیستم های نظارتی بود

رییس فدراســیون شــطرنج در خصوص 
تعطیلی تیم های ملی شــطرنج و استعفای 
مدیر فنی نیز گفــت: ما کار خــود را انجام 
می دهیم. اتفاقی بود و سیستم های نظارتی 
نظر دادنــد که این فــرد دیگــر نمی تواند 
مســئولیتی در این بخش داشته باشد. بعد 
از او دوستانی را گذاشــتیم تا کارها را انجام 
دهند اما هنوز جایگزینی برای او مشــخص 

نشده است.
وی در پاسخ به این ســوال که دلیل تصمیم 
نهادهای بازرســی چه بوده و آیــا ربطی به 
اعتراض خانواده های شــطرنج بازان داشته 
اســت، گفت: ربطی به این مســئله ندارد و 
همه از او راضی بودند. سیستم های نظارتی 
نظر دادند که نباید از او استفاده شود. من در 

جریان علت آن نیستم.
وی در خصوص تعطیلی اردوهای تیم ملی 
و آغاز مجــدد آن برای بازی های آســیایی 
گفت: اردوهای تیم ملی که تعطیل نشــده 
اســت. هر کدام از عزیزان در رده های سنی 

کارهای خود را انجام می دهند.
تأمینی  در پاسخ به این ســوال که با هزینه 
شــخصی شــطرنج بازان کارهــا را پیش 
می برند، گفت: نخیر چه کسی می گوید نام 
او را بگویید. این بد اســت. اکثر هزینه هایی 
که شــطرنج بازان می کنند شــخصی است 
چون مربــی شــخصی را با انتخــاب خود 
می گیرند. اما چیزی که ما انتخاب می کنیم 

و مربی می گیریم با خود ما است.



اصفهان-مریــم مومنی  ذوب آهن 
اصفهــان همــواره تولیــد محصــولات 
مطابــق با آخریــن اســتانداردهای روز 
دنیــا را رســالت اصلی خــودش قلمداد 
می کند. تولید محصول ارزش افزای ریل 
که به واقع یک رنسانس در صنعت فولاد 
ایران به شمار می رود، به دست کارکنان 
ایــن کارخانــه به ثمــر نشســت تا یک 
خودکفایی شــیرین برای مردم سرزمین 

ایران جاودانه شود.
محصول ریلــی که تاکنــون تعداد ۱۳۱ 
هزار و ۱۶۳ شــاخه از آن به وزن تقریبی 
۱۴۱ هــزار تن، تولیــد و تحویــل داده 
شــده اســت. ریل این کارخانه بر اساس 
استاندارد بین المللی  EN ۱۳۶۷۴-۱در 
ذوب آهــن اصفهان تولیــد و پس از طی 
مراحــل کنترل کیفی، تحویل مشــتری 
می شــود. یکی از قطعات مهم در فرایند 
تولید ریــل، مکانیزم هات اســتمپینگ 
اســت که هد مجموعه، قطعــه اصلی آن 
محســوب می شــود و با تلاش کارکنان 
مدیریت های نورد و تحقیق و توســعه و 
همکاری شرکت های داخلی بومی سازی 

گردید.
حجت الله کریم زاده، معــاون تجهیزات 
مکانیک نــورد ۶۵۰، گفــت: ذوب آهن 
اصفهــان از بــدو تولید محصــول ریل 

در ســال ۱۳۹۵ و بر اساس اســتاندارد 
بین المللــی  EN ۱۳۶۷۴-۱ بــه منظور 
کنترل، پیگیــری و رصد جامــع فرایند 
تولیــد ایــن محصــول اســتراتژیک از 
مرحله ذوب تا نصب در خطوط شــهری، 
بین شهری و معدنی، اســتفاده از تجهیز 
هات اســتمپینگ)مارک زن( را در حین 
فرآیند تولید نــورد گرم بــه عنوان یک 
الزام و بخشــی از فرآیند تولید در دستور 

کار قرار داد.
وی ادامه داد: از طریق هات اســتمپینگ 
یک کــد ده رقمی که ترکیبــی از عدد و 
حروف اســت و بیانگــر شــماره ذوب، 
شماره شــاخه در شــمش و موقعیت آن 
اســت به روش گــرم بر روی جــان ریل 
حک می شود و در واقع همان شناسنامه 

واحد محصول، به شمار می رود.  
کریــم زاده تصریــح کرد : ســاخت این 
دســتگاه در انحصار کشور اتریش بود که 
همراه با نصب تجهیــزات ریل، این قطعه 
هم در خط تولید قــرار گرفت اما به دلیل 
حساسیت بالا، فشــار و دمای محیط نیاز 
بود قطعــات رزرو آن نیز تأمین شــود و 
بنابرایــن بومی ســازی آنهــا بــا هدف 
دســتیابی به دانش داخلــی و جلوگیری 

از خروج ارز در دستور کار قرار گرفت.
مهدی زمانــی، مهندس ارشــد کارگاه 

نورد ۶۵۰ نیز در ادامه گفــت : قطعه هد 
هات اســتمپینگ توســط شــرکت پویا 
گســتر آرمین و بــا همــکاری و نظارت 
مدیریت های نــورد و تحقیق و توســعه 
و بــا ۱۰ درصــد قیمت مشــابه خارجی 
و هزینــه ای بالغ بــر ۹۰۰میلیون تومان 
بــه ازای یک ســت مجموعه هــد هات 
اســتمپینگ به کارنامه بومی سازی های 
ذوب آهن اصفهــان افزوده شــد تا ریل 
ملی بــا تکیه بــر هوشــمندی داخلی و 
منطبق با شــعار با اطمینان بســازید به 

دست مصرف کننده نهایی برسد.
وی بیــان کــرد : قطعــه هــد هــات 
اســتمپینگ که هم اکنون دو نمونه رزرو 
از آن در کارخانــه موجود اســت حدود 
۷۰۰میلیمتر قطر دارد و به صورت کاملًا 
اتوماتیک، هویت هر شــاخه ریل تولیدی 
را بر اســاس نــوع آن و با اصالــت کامل 

اعلام می کند.
ســعید اکبری، مهندس ارشــد طراحی 
کالیبر نیز اضافه کرد : ذوب آهن اصفهان 
از دیرباز مسئولیت اجتماعی را سرلوحه 
تولیــد محصولاتش قرار داده اســت و بر 
ایــن اســاس بومی ســازی مجموعه هد 
هات اســتمپینگ که هیچ نقشه ای از آن 
در کشــور وجود نداشــت در دستور کار 

مهندسی نورد قرار گرفت.  

وی افــزود : ایــن موفقیت چشــمگیر و 
ارزشــمند با حمایــت و پیگیــری مدیر 
بخش، برنامه ریزی، همراهی و همکاری 
کارکنــان مکانیــک و پرســنل تولیــد 
کارگاه ۶۵۰ و همچنیــن بخش طراحی 

کالیبر به ثمر نشست.
اکبری اظهــار کــرد: مرحلــه دمونتاژ 
مجموعه، انتقــال آن به خارج از کارخانه 
جهت انجــام فرآیند مهندســی معکوس 
و عملکــرد خــوب شــرکت ســازنده 
جهــت کروکی بــرداری کامــلًا دقیق با 
دســتگاه C.M.Mو تولیــد قطعات آن 
بــا دقیق ترین دســتگاه هایCNC  و در 
نهایــت مونتاژ، تســت و تحویــل آن به 
کارگاه نورد ۶۵۰ افتخــاری بزرگ برای 
مجموعــه نــورد و ذوب آهــن اصفهان 

محسوب می شود.
مهنــدس ارشــد طراحــی کالیبــر در 
خصوص نقشــه هــات اســتمپینگ در 
کاهش ریســک تولید ریل نیــز گفت: 
حساســیت تأمین رزرو ایــن مجموعه 
که بخش مهمی از یک ربات هوشــمند 
را تشــکیل می دهــد جهت پشــتیبانی 
از فراینــد تولیــد ریــل الزامــی بود و 
با توجــه بــه شــرایط تحریــم و عدم 
ارائــه ایــن مجموعه از طرف شــرکت 
اتریشی،بومی ســازی آن بــا موفقیــت 
و صرفــه اقتصــادی بــالا محقق شــد 
و علاوه بــر جلوگیری از خــروج ارز و 
کاهش توقفات تولیــد ،افزایش اعتماد 
بــه نفس،انگیزه و خودبــاوری را برای 

کارکنان مجموعه به ارمغان آورد.  

ســاری-امیری فر  مدیرکل آموزش و پرورش 
مازنــدران گفت: دانش آموزان اســتان ســفیران 
منابع طبیعی برای اجرای طرح مردمی و کشــوری 

کاشت یک میلیارد درخت می شوند.
حســین کمالــی در مراســم امضــای تفاهمنامه 
بــا منابــع طبیعی غــرب مازنــدران با اشــاره به 
همکاری های دو جانبه بین اداره آموزش و پرورش 
مازندران و اداره کل منابــع طبیعی غرب مازندران 
پیرامــون حفاظــت از جنگل هــا و مراتــع، اظهار 
داشــت: در همین زمینه تفاهم نامه ای منعقد شد 
تا از ظرفیت های دانش آموزی و تشکل های دانش 
آموزی اســتان مازنــدران برای پذیــرش »همیار 

طبیعت« استفاده کنیم
وی گفــت: امیدواریم بتوانیم در حوزه بســیار مهم 
منابع طبیعی بخصوص تحقق طرح مردمی کاشــت 
یک میلیارد درخت اثرگذاری مثبت داشــته باشیم 

و از این منابع و مواهب الهی نهایت بهره را ببریم.
مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیــزداری مازندران - 
نوشــهر نیز با قدردانی از روحیــه تعامل و همکاری 

آموزش و پرورش مازندران در حوزه منابع طبیعی 
اظهار داشــت: یکی از سیاســت های مهم سازمانی 
ما بحث آموزش و ترویج اســت و یکــی از اهداف ما 

این است تا این موضوع را از مدارس آغاز کنیم.
مهــرداد خزایی پول گفــت: طی تفاهــم نامه ای با 

آمــوزش و پــرورش، از ظرفیــت دانــش آموزان 
مازندرانی بــه عنوان ســفیران »ســفیران منابع 
طبیعی در ترویج طرح مردمی کاشــت یک میلیارد 

درخت« استفاده می شود
وی افزود: بــا رویکردی مثبت تفاهــم نامه ای تنظیم 

شده اســت و امیدواریم بتوانیم تمامی دانش آموزان 
سراسر مازندران را تحت پوشــش قرار دهیم و برای 
آنها کارت »همیــار طبیعت« صادر کنیــم تا بتوانیم 
در زمینه مراقبت و حفاظت از منابع طبیعی و کاشت 

نهال کار پایه ای و بنیادین صورت بگیرد.
خزایی تاکید کــرد: دانش آمــوزان مازندرانی در 
اجرای طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت به 

عنوان مروجان اصلی و پایه ای خواهند بود.
مدیــرکل منابــع طبیعــی وآبخیزداری اســتان 
مازنــدران نوشــهر ایجاد فضــای مناســب و زیر 
ســاخت های مورد نیــاز جهت حضــور و همکاری 
دانش آمــوزان و فرهنگیان در عرصه هــای منابع 
طبیعی و مراســم های درختــکاری، تهیه و توزیع 
نهــال در مــدارس، اردوگاه هــا و ســایر فضاهای 
آموزشــی و پرورشــی، تهیه بســته های آموزشی، 
ملزومات تشــویقی، برگزاری نشست های آموزشی 
برای دانش آموزان، برگزاری مســابقات و تشکیل 
گروههــای همیار طبیعــت و …در مــدارس را از 

تعهدات منابع طبیعی در این تفاهم نامه برشمرد.

قزوین-مریــم نقــدی مدیرعامل شــرکت 
 ۱۶۴ گفــت:  قزویــن  صنعتــی  شــهرک های 
ســرمایه گذار طــی یازده ماهه ســال جــاری در 
شــهرک ها و نواحی صنعتی اســتان جذب شــده 

است .
رضــا صفــاری مدیرعامل شــرکت شــهرک های 
صنعتی قزوین گفت: ۱۶۴ ســرمایه گذار طی یازده 
ماهه ســال جاری در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
استان جذب و برای ســاخت واحد های تولیدی به 
آن ها ۷۲ هکتــار زمین دارای زیرســاخت واگذار 

شده است.
به گفته این مســوول، حجم سرمایه گذاری مربوط 
به ســرمایه گذاران جذب شــده در شــهرک های 
صنعتی استان قزوین طی ســال جاری حدود ۲۴ 

هزار میلیارد ریال است.

مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان 
قزوین ادامــه داد: با بهــره بــرداری از طرح های 
تولیدی مربوط به این ســرمایه گذاران برای ســه 
هــزار و ۳۰۰ نفر به طور مســتقیم فرصت شــغلی 
ایجــاد خواهد شــد و بیــش از ایــن میــزان نیز 

اشتغالزایی غیرمستقیم پیش بینی می شود.
صفــاری در ادامــه بــه شــهرک های صنعتــی 
تقاضامحــور در اســتان قزوین طی ســال جاری 
اشاره کرد و گفت: بیشــترین حجم سرمایه گذاران 
جذب شــده از حیث تعداد و میزان جذب سرمایه 
به ترتیب مربوط بــه شــهرک های صنعتی قزوین 

)کوهین(، لیا، خرمدشت و حکیمیه بوده است.
این مسوول گفت: بیشــترین میزان واگذاری زمین 
به سرمایه گذاران در شــهرک های صنعتی استان 
قزوین نیز امســال با ۱۴ هکتار به شــهرک صنعتی 

حکیمیه اختصاص داشته اســت و شهرک صنعتی 
خرمدشــت با ۱۴ هکتار و شــهرک های صنعتی لیا 
و قزویــن )کوهین( نیز بــا ۱۲ هکتار در ردیف های 

بعدی از این حیث قرار دارند.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان 

قزوین با تاکید بر اینکه بدون رشــد و رونق سرمایه 
گذاری امکان تقویت تولید و اشتغال میسر نیست، 
اظهار کرد: تلاش داریم تا با ایجاد زیرســاخت های 
مناسب در شــهرک های صنعتی استان، به سرمایه 

گذاری صنعتی در قزوین رونق ببخشیم.

مازندران
مدیرکل آموزش و پرورش مازندران:

دانش آموزان سفیران منابع طبیعی برای کاشت درخت می شوند

وین جذب ۱۶۴ سرمایه گذار در شهرک های صنعتی قز

مدیــرکل  ملایــی   ســنندج-فاطمه 
بنیادمســکن انقــلاب اســلامی اظهــار کرد:به 
مناســبت دهه مبــارک فجر، ۱۶ طــرح هادی 
روستایی با اعتبار ۴۹۰ میلیارد ریال افتتاح شد.  
ســعید رســولی با اشــاره به ســایر طرح های قابل 
بهره برداری این بنیاد در دهه فجر امسال خاطرنشان 
کرد : ۵۳ هزار و پانصدمین واحد مقاوم ســازی شــده 

مسکن روستایی نیز در استان افتتاح شد.
وی در ادامــه واگــذاری ۹۰ هــزار و ســیصدو 
بیســتمین جلد سندمالکیت مســکن روستایی و 
شــهری را از دیگر پروژه های انجام شــده در این 

ایام نام برد.
مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اسلامی کردستان 
گفت: امســال ۳۹۰ میلیارد تومان اعتبار شــامل 
۷۰۰ میلیــارد تومــان اعتبــار اســتانی و ۲۳۴ 
میلیــارد تومان اعتبــار ملــی و همچنین معادل 
۸۶ میلیارد تومان، قیــر رایگان برای اجرای طرح 

های بنیاد مسکن استان اختصاص یافته است.
رســولی اظهار کرد: اجرای طرح هادی در استان 
کردســتان  به کار جهادی و جهشی نیاز دارد چرا 

که در حال حاضر شــاخص برخــورداری از طرح 
هادی روســتایی در کشــور ۵۴ درصد و این رقم 
در اســتان ۴۳ درصد یعنی ۱۱ درصــد کمتر از 

میانگین کشوری است. 
وی با اشــاره به اهمیت مقاوم ســازی مسکن در 
روســتاها، ادامــه داد: رفع مشــکل تضامین وام 
مســکن روســتایی در دســت پیگیری است تا 
زمینــه بهره مندی همه متقاضیــان از این امکان 

فراهم شود.

شیراز-چراغی استاندار فارس، ضمن تاکید 
بر لزوم تدوین و ارائه ســاز و کار مقابله با تخلفات 
حوزه ساخت و ســاز در این اســتان گفت: بسیج 
مهندســین عمران و معماری بر تخلفات عمرانی و 

ساماندهی بافت های فرسوده فارس نظارت کند.
محمــد هــادی ایمانیــه، در دیدار با مســئول 
ســازمان بســیج مهندســین عمران و معماری 
کشــور در شــیراز افــزود: بایــد در در مقابــل 
تخلفات احتمالی حوزه ســاخت و ساز در استان 
ایســتادگی کرد و در این زمینه ظرفیت بسیج را 

نیز به کار گرفت.
وی، خواســتار ورود بسیج مهندســین عمران و 
معماری فارس برای حل مشــکلات تعاونی های 
مسکن این استان شــد و ادامه داد: سیاست های 
ابلاغی رهبر معظم انقــلاب در حوزه های مختلف 
برای اجرایی شــدن تدوین می شــود که برای به 
نتیجه رســیدن آنهــا نیازمند مدیــران باورمند 
هســتیم و لذا درصد عمده  ای از کار ما به انتخاب 

صحیح افراد باز می گردد..
اســتاندار فارس اظهار داشــت: بایــد از ظرفیت 

گروه های دانشــجویی نیز در ارائــه خدمات به 
روســتاها و همــکاری در امور نظارتــی با هدف 
ســاخته شــدن جوانــان و دانشــجویان از بعد 

معنوی، مدیریتی و فرهنگی استفاده کرد.
ایمانیــه همچنین از بســیج مهندســین فارس 
خواســت که با افزایش تعداد گروه هــای ناظر و 
ارزیابی پروژه های در دســت احداث مســکن از 
بعُد کیفیــت معماری و ســاخت، در اجرای طرح 

نهضت ملی مسکن همکاری کند.

کردستان فارس
وستایی در کردستان  ح هادی ر افتتاح ۱۶ طر بسیج مهندسین بر ساماندهی بافت های فرسوده نظارت کند

با بومی سازی »هات استمپینگ«؛

هر شاخه ریل ذوب آهن اصفهان از تولید تا مصرف، کد هویت می گیرد
آغازعملیات سم پاشی زمستانه درختان 

وغن وُلک در کرمانشاه با ر
کرمانشاه- حسنا فخارزاده  رئیس سازمان ســیما، منظر و 
فضای سبز شهری شهرداری کرمانشــاه از انجام عملیات سم پاشی 
زمســتانه با روغــن وُلک در کرمانشــاه بــرای مبارزه بــا آفات و 

بیماری های درختان در شهر کرمانشاه خبر داد.
مهندس کامجو غلامی اظهار داشــت: در راســتی صیانت از فضای 
ســبز شــهری، عملیات سم پاشــی زمســتانه با روغن وُلک جهت 

مبارزه با آفات و بیماری های درختان آغاز شد.
وی ادامه داد: روغن وُلک حشره کشــی اســت که حشرات و کنه ها 
را می تواند از بین ببرد. این روغن ها به مقدار زیاد تصفیه شــده اند 
و به گونه ای که اجــزای خطرناک آن ها برای گیاهان حذف شــده 
اســت. روغن وُلک بین ۹۲ تا ۹۹ درصد خالص اســت کــه بعد از 
تقطیــر و فیلتراســیون به این روغن مــواد افزودنــی و آب اضافه 

می کنند تا به آسانی قابل استفاده گردد.
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شــهرداری کرمانشاه 
تصریح کرد: روغــن وُلک در بیشــترین حد می تواند حشــرات و 
تخم آن هــا ) لارو ( را از بین ببرد، این حشــرات مانند انواع کنه ها، 
شپشک ها، شــته ها، پســیل، کرم های جوانه خوار، حشرات سفید، 
تیریپس، عنکبوتیــان و کرم های ریز و دیگر حشــرات روی انواع 
درختان هســتند و بهترین زمان حذف این حشــرات در زمستان 
می باشــد که علاوه بر حشره کشــی از این روغن برای قارچ کشی 
می توان اســتفاده کــرد و با کشــتن حشــرات که عامل انتشــار 

ویروس ها هستند بیماری های ویروسی نیز از بین می روند.
مهندس کامجو غلامی افزود: روغن زمســتانه وُلک حشــرات را با 
تماس مســتقیم از بین برده و کنترل می کند، که طی این عملیات 
حشــرات که عامل انتقال بیماری ها هســتند با پاشش روغن روی 
حشــرات و لارو آن ها، راه تنفســی حشــرات و لاروها بســته و به 

عبارتی حشرات خفه می شوند.
وی ادامه داد: در زمســتان که معمولاً برگی روی درختان نیســت 
درختان بی بــرگ بوده و جایی بری مخفی شــدن حشــرات روی 
درختان نیســت و تمــام درخــت و حشــرات روی آن در معرض 
پاشــش روغن وُلک قرار می گیــرد و بدین ترتیب حشــرات ازبین 

می روند.
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شــهرداری کرمانشاه 
مزایای اســتفاده از روغــن وُلک را ایــن گونه برشــمرد و گفت: 
این روغن برای انســان و محیط زیســت طبیعی بی خطر اســت و 
همچنین این روغن ها غیر انتخابی هســتند و بیش تر حشــرات را 
از بین می برند و برای پاشــش روغن وُلک وســیله خاصی جز یک 

سم پاش مورد نیاز نیست.

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی استان  
خبر داد؛

ارائه خدمات رایگان دندانپزشکی
وم گلستان  به مادران و کودکان مناطق محر

گرگان-مهنازمحمدزمانی  معاون بهداشــت دانشــگاه علوم 
پزشــکی گلســتان از ارائه خدمات رایگان دندانپزشکی به مادران 
باردار و شــیرده و کودکان مناطق محروم اســتان از جمله منطقه 

»پیشکمر« در شهر »فراغی« خبر داد.
دکتر موســی الرضا شــبیهی اظهار کــرد: محرومیت زدایی و ارائه 
خدمات پزشــکی در مناطق محروم و کم برخــوردار از برنامه های 
دانشگاه علوم پزشکی استان گلســتان است که در طول سال و در 

مناسبت های مختلف اجرا می شود.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی گلســتان با بیان اینکه ارائه 
خدمات رایگان دندانپزشــکی به مادران باردار و شیرده و کودکان 
زیر ۱۵ سال مناطق محروم استان در دســتور کار قرار دارد، ادامه 
داد: در همین راستا و به مناسبت عید ســعید مبعث طرح سه روزه 
ارائه خدمــات دندانپزشــکی در منطقه محروم پیشــکمر یکی از 
بخش های شهرســتان کلاله آغاز و تا ۲۹ بهمن مــاه ادامه خواهد 

داشت.
وی با تأکیــد بر اینکه این طــرح از خدمات گــروه جهادی رویش 
دانشــگاه علوم پزشکی اســتان گلستان اســت، خاطرنشان کرد: 
برای اجرای طــرح مذکور »۲۰ یونیت« در منطقه مذکور مســتقر 

و نصب شده است.
معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی گلســتان با اشاره به اینکه 
این نوع خدمات جهادی موجب رضایت خداوند متعال می شــود، 
تصریح کرد: یکی از نیازهای اساســی خانواده ها نیازهای پزشکی 
اســت و گروه های جهادی ثابت کرده اند با تمام توان به آموزه های 
دین مبیــن اســلام و منویات رهبــری لبیک می گوینــد و جهت 

خدمت به قشر محروم پای کار هستند.

شهردار کرج:
ودی ونیکی کرایه تاکسی به ز پرداخت الکتر

ج اجرا می شود  در کر
البرز-مظفــری   شــهردار کــرج از شــروع رونــد پرداخت 
الکترونیکی کرایه تاکســی در این کلان شــهر از طریق کیف پول 

الکترونیکی در آینده نزدیک خبر داد.
مهرداد کیانی با اشــاره به ضــرورت بهره گیــری از خدمات نوین 
شــهری افزود: با اســتفاده از اپلیکشــن های کیف پول رایج و در 
راستای سیاســت های شــهر الکترونیک و صرفه جویی در وقت و 
هزینه، شــهروندان با استفاده از گوشــی های تلفن همراه و اسکن 
کد پرداز QR به آســانی قادر به پرداخت کرایه تاکسی در آینده ای 

نزدیک خواهند بود.
کیانی بیان کــرد: رانندگان تاکســی برای بهره گیــری از این امکان 
می توانند با اعلام شماره شبا اختصاصی خود و شــماره تلفن همراه، 

QR code خود را دریافت کرده و در تاکسی خود نصب کنند.
وی از جمله مزیت های این طرح را شــفافیت مالی و ارتقای سطح 
بهداشــت عمومی ذکر و عنوان کرد: با اجرای این طرح دیگر لازم 
به جابجایی پول خرد نیســت و تحقق آن می تواند از نظر هزینه ای 

و بهداشتی در سطح ملی کمک شایانی باشد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بانک مرکزی خبر داد

وز آغاز به کار مرکز مبادله ارز و طلای ایران از  امر

خریدار  بانک مرکــزی اعلام کرد: بر اســاس 
مصوبه شــورای پول و اعتبار مورخ ۱۱ بهمن ماه 
۱۴۰۱، مرکــز مبادله ارز و طلای ایــران از  امروز 
)سه شنبه ۲ اســفندماه ۱۴۰۱( فعالیت رسمی 
خــود را در حوزه معامــلات ارزی )اســکناس و 

حواله( آغاز می کند.
به گزارش بانک مرکزی، مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران، دارای چندین تــالار معاملاتی و عرضه ارز 
و طلا خواهــد بود که در مرحله نخســت تالار ارز 
خدماتی و تالار حواله مرکز مبادلــه ایران در آن 

گشایش شده و شروع فعالیت خواهد داشت.

اهداف کلان مرکز مبادله ارز و طلای ایران
ایجاد مرجعیت قیمــت، افزایش حجم معاملات 
رسمی و سهولت دسترســی متقاضیان بازار ارز و 
طلا از مهم ترین اهداف کلان مرکــز مبادله ارز و 

طلای ایران است.
این مرکز، همچنین در راســتای فعالیت خویش، 
ابزارسازی و نهادســازی در بازارهای ارز و طلا و 
تقویت و بهینه ســازی حداکثری زیرساخت های 

فناوری اطلاعات را دنبال خواهد کرد.

تالار حواله ارزی
منابــع لازم ارزی از محل صادرات شــرکت های 
صنایع پتروشــیمی، مس، معادن، فولاد، پالایش 
نفت، قیر و ســایر صادرکننــدگان در تالار حواله 
ارزی مرکز مبادله ارز و طلای ایران تامین و جهت 

فروش به واردکنندگان عرضه می شود.
همچنین تامیــن ارز بابــت واردات دارو، لوازم و 
تجهیزات پزشــکی و کالاهای اساسی همچنان با 
نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان بر بســتر سامانه نیما 

کماکان با قوت ادامه خواهد یافت.

تالار ارز خدماتی
با راه انــدازی مرکز مبادلــه ارز و طــلای ایران 
ضمن بازنگری صورت گرفته در ســرفصل های 
تخصیص ارز خدماتی، به منظور پاســخگویی به 
همه نیازهای واقعی ارزی از یک سو و جایگزینی 
روش هــای نظــارت پســینی به جــای نظارت 
پیشینی از سوی دیگر، ســرفصل های مربوطه با 

رویکرد تسهیل مقررات توسعه یافتند.
از مهم تریــن ســرفصل های بازنگری شــده ارز 
خدماتی در مقــررات می توان به ســرفصل های 
ارز درمانــی، ارز دانشــجویی، ارز ماموریت، ارز 
مســافرتی، ارز شــرکت های هواپیمایی داخلی، 
ارز شــرکت های ترانزیت زمینی و دریایی و سایر 

موارد اشاره داشت.

فرایند تامین ارز در تالار ارز خدماتی
متقاضیان ارز خدماتی با مراجعه به مرکز مبادله 
ارز و طلای ایران به شرح زیر اقدام به دریافت نیاز 
واقعی ارزی خود در قالب اســکناس یا حواله ارز 

می کنند:
متقاضی بایســتی به تارنمــای مربوطه مراجعه 

و نیاز واقعی ارزی خود را ثبت و همچنین اســناد 
و مــدارک مرتبط با هر ســرفصل را در ســامانه 
طراحی شــده جهت بررســی دســتگاه اجرایی 

ذی ربط بارگذاری نماید.
اسناد و مدارک مربوطه توســط دستگاه اجرایی 
ذی ربط ملاحظه و بررسی می گردد و متقاضی به 
بانک ملی ایران ارجاع داده می شــود؛ متقاضیان 
پس از تایید پرداخت، جهت دریافت حجم ارزی 
اســکناس یا حواله تاییدشــده به شعب منتخب 
بانک ملی ایــران مراجعه می کننــد و مراتب به 

طریق مقتضی به ایشان اطلاع رسانی می شود.

روش کشف نرخ
نرخ معاملات ارزی در مرکــز مبادله ارز و طلای 
ایران در دو تالار نقد و حوالــه ارز بر مبنای منابع 
و مصــارف ارزی کشــور و بر اســاس متغیرهای 
بنیــادی اقتصادی کشــف و مبنــای معاملات 

فی مابین قرار می گیرد.

برنامه های آتی
توســعه تالارها بر اســاس نیازهای متنوع ارزی، 
توســعه ابزارهای معاملاتی مبتنی بــر ارز و طلا 
از جمله سلف و ســواپ، مرجعیت نرخ به عنوان 
نرخ مرجع ارز و طلای کشــور و توسعه ارتباطات 
منطقه ای و بین المللی با بازارهــای مالی و ارزی 
منطقه ای و جهانــی، از مهم ترین برنامه های آتی 

مرکز مبادله ارز و طلای ایران است.

مرکزی

رئیس کل بانــک مرکزی گفت: 
قصد داریم همــه نیازهای واقعی 
مردم ایران بــه ارز را تأمین کنیم 
و نرخی که در مرکــز مبادله ارز 
و طلا کشف می شــود نرخ بازار و 
نرخ مرجع بــرای قیمت گذاری 

خواهد بود.
 محمدرضــا فرزین در یک بخش 
خبــری اظهار کــرد: بــا توجه 
به نیاز مــردم به اســکناس، در 
۶۰۰ صرافی و ۱۵۰ شــعبه بانک 
تلاش کردیــم تمــام نیازهای 
مردم به اســکناس تأمین شود؛ 
اما همانطور که قبــلًا قول دادیم 
مرکز جدیدی تخت عنوان مرکز 
مبادله ارز و طلا راه اندازی کرده 

ایم که فردا افتتاح می شود.

بانــک  کل  رئیــس 
قصد  افــزود:  مرکزی 
داریم کلیــه نیازهای 
واقعی مردم ایران به ارز 
را تأمین کنیم و نرخی 
که در این مرکز کشف 
می شود نرخ بازار و نرخ 

مرجع برای قیمت گذاری خواهد 
بود.وی ادامه داد: الان نرخی که 
در بازار کشف می شــود به دلیل 
مسائل انتظاراتی نرخ مورد قبول 
ما در بانک مرکزی نیســت زیرا 
عوامــل انتظاراتــی در آن وجود 
دارد؛ بنابراین ســعی کردیم این 
مرکز راه اندازی شــود. این مرکز 
در ســاختمان متشــکل ارزی 
خواهد اما ســاختمان جدیدی 

برای آن خریده ایم که 
تــا پایان ســال افتتاح 

می شود.
فرزین افــزود: در این 
مرکــز تــالار حوالــه 
می کنیم  انــدازی  راه 
کــه بخشــی از فروش 
ارز صنایــع مختلــف از جملــه 
پتروشــیمی، فــولاد، صنایــع 
غذایی در مرکز مبادلاتی عرضه 
خواهد شد و به نیازهای مختلف 

اختصاص خواهد یافت.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: 
نرخی که در مرکز شکل می گیرد 
بر اســاس منابع و مصارف ارزی و 
متغیرهای بنیادی اقتصاد کلان 
و خــارج از انتظــارات و حباب 

خواهد بود؛ هم عرضه کننده هم 
متقاضی از منابع ارزی اســتفاده 

خواهند کرد.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه 
اظهار کرد: تأمیــن ارز کالاهای 
اساســی و تجهیزات پزشــکی و 
بسیاری از نیازهای دیگر را با نرخ 
۲۸,۵۰۰ تومــان ادامه می دهیم 
که از محل فروش نفت و میعانات 

و گاز تأمین می شود.
وی در مــورد ارز اســکناس یــا 
خدماتــی هم گفــت: باید روش 
تأمین ارز خدماتی مــا متفاوت 
شــود؛ در بانک مرکزی ۶۸ قلم 
خدمات شناسایی شد که باید ارز 
مسافرتی، پزشکی و دانشجویی 

باید در این مرکز تأمین شود.

خ بازار خواهد بود خ کشف شده در مرکز مبادلات ارزی، نر رئیس کل بانک مرکزی:نر

سقف برداشت از خودپردازها افزایش می یابد
 معــاون فناوری های نوین بانــک مرکزی گفت: امســال نیز همچون 
سال های گذشته سقف برداشت از خودپردازها در روزهای پایانی سال 

افزایش می یابد.
 »مهران محرمیان« در حاشــیه نهمین همایش ســالیانه بانکداری 
الکترونیک و نظام های پرداخت درباره تمهیدات پایان ســال برای 
تامین اسکناس مورد نیاز اظهار داشــت: هر ساله در روزهای پایانی 
سال سقف برداشــت ها را به صورت درون بانکی افزایش می دهیم و 
امسال نیز در دســتور کار اســت و پس از ابلاغ مصوبه اقدامات لازم 

انجام می شود.
وی افزود: افزایش رقم برداشــت از طریق خودپردازها، پس از پیشنهاد 

حوزه مربوطه انجام می شود.
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی درباره ســامانه »ســمات« نیز 
گفت: نسخه جدید ســامانه سمات آذرماه عملیاتی شــد و در کنار این 
سامانه،  سامانه های دیگری هســتند که می توانند کمک کند تا مردم 

تسهیلات خرد را به راحتی دریافت کنند.
 سامانه ســمات، مخفف شرکت »ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار 
و تســویه وجوه« بوده و وظیفه اصلــی آن انجام امور مربــوط به ثبت، 

نگهداری، انتقال مالکیت اوراق بهادار و تسویه است.
وی افزود: بحث کمبود اطلاعاتی که در پایگاه داده  اعتبارسنجی وجود 
داشت به سرعت در حال رفع شدن است و شرکت اعتبارسنجی نیز در 

حال به روز رسانی مدل اعتباری است.
محرمیان گفت: مدل اعتباری جدید شــامل بخش های مختلفی است 
که برمبنای تســهیلات نیســت و شــامل پارامترهای دیگری است و 

پوشش تکمیلی نسبت به سامانه اعتبارسنجی فعلی خواهد داشت.
وی درباره اتصال بانک هــای دولتی به پنجره هوشــمند، توضیح داد: 
هم اکنون یک بانک دولتی به پنجره هوشــمند خدمات دولتی متصل 
شده است و دقیقا همان خدماتی را ارائه می دهد که بانک مرکزی ارائه 

می کند.
این مقام مســوول اضافه کرد: بنابراین ارزش افــزوده ای ندارد و در 
فضای فعلی امکان ایجاد ارزش افزوده بیشــتر نیســت، مگر اینکه 
وارد فضای پرداخت شــود. البتــه درخصوص شــبکه پرداخت نیز 
نگرانی امنیتی وجود دارد که هر بانــک از طریق اینترنت بانک خود 

انجام دهد.

93 درصد افراد به شبکه بانکی دسترسی دارند
معاون فناوری های نویــن بانک مرکزی اظهار داشــت: هم اکنون ۹۷ 

درصد خدمات بانکی به صورت غیرحضوری ارائه می شود.
وی گفت: در کشور ماه ۹۳.۵ درصد از جمعیت بالای ۱۵ سال به شبکه 
بانکی دسترســی دارند، در حالی که این رقم در کشــورهای ترکیه و 

عربستان کمتر از ۹۰ درصد است.
محرمیان بیان داشــت: یکی از مشــکلات بانکداری الکترونیک عدم 
دسترسی به خدمات اعتباری خرد اســت و باید اقدامات لازم در بحث 
اعتبارسنجی انجام شود و مهمترین اولویت ما در سال آینده پرداختن 

به بحث اعتبارسنجی است.
به گفته وی، رتبه کشــور در بحث نوآوری بانکی رو به بهبود اســت اما 

قابل قبول نیست.

بانک
 هدایای بانک قرض الحسنه مهر ایران

 به مؤسسه خیریه توانبخشی خراسان جنوبی 
اهدا شد

اقلام اهدایی بانک قرض الحسنه مهر ایران در استان خراسان جنوبی به 
مؤسسه خیریه توانبخشی حضرت علی اکبر )ع( اهدا شد.

به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
در مراسمی با حضور معاون اداره کل بهزیستی استان خراسان جنوبی، 
مدیرعامل مؤسسه خیریه توابخشــی حضرت علی اکبر)ع(، مدیریت 
شعب بانک قرض الحســنه مهر ایران در اســتان و جمعی از مشتریان، 
تعداد ۱۰ دستگاه ویلچر در راســتای حمایت از جامعه معلولین توسط 
بانک مهربانی ها به مؤسسه خیریه توانبخشــی حضرت علی اکبر )ع( 
اهدا شد .در این مراســم »حامد عرب زاده« مدیرعمل مؤسسه خیریه 
توانبخشــی حضرت علی اکبر )ع(، ضمن قدردانی از حمایت های همه 
جانبه بانک از جامعه معلولین اظهــار کرد: حمایت خیرین و بانک ها در 

شرایط فعلی باعث دلگرمی این فرشتگان زمینی می شود .
وی افزود : بانک قرض الحسنه مهر ایران طی سال های گذشته همیشه 
حامی معلولین و مؤسسه خیریه توانبخشی حضرت علی اکبر)ع( بوده 

است. 
در ادامه »وحید مرادنژاد« مدیر شــعب بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در استان خراسان جنوبی بیان داشــت: بانک قرض الحسنه مهر ایران 
این آمادگی را دارد تا در کنار اداره کل بهزیســتی اســتان و مؤسســه 
توانبخشــی حضرت علی اکبر)ع( از طریق پرداخت وام اشتغالزایی به 

مددجویان بهزیستی، زمینه اشتغال آنان را فراهم کند.

بدون نیاز به حضور در شعبه بانک پاسارگاد؛ سقف 
انتقال وجه خود را افزایش دهید

در راستای توسعه خدمات غیرحضوری، بانک پاسارگاد امکان افزایش 
سقف انتقال وجه غیرحضوری را از طریق اینترنت بانک پاسارگاد فراهم 
کرده است.شــرایط زندگی در دنیایی که هرروز تحت تأثیر پیشــرفت 
علم و تکنولوژی اســت باعث شده تا اســتفاده از خدمات حضوری در 
بخش های مختلف به حداقل برسد. خدمات  بانکی نیز به عنوان یکی از 
بخش های ضروری جامعه امــروزی تحت تأثیر این تغییرها قرار گرفته 
و بانک ها نیز همواره تلاش کرده اند تا در مســیر این پیشــرفت حرکت 
کرده و به ســطوح مختلف نیازهای موجود توجــه کنند و راه حل  های 

متناسب با خواست مخاطبین را به آن ها ارائه دهند. 
در همین راستا بانک پاسارگاد هم ســو با آخرین دستاوردهای دنیای 
دیجیتال، امکان اســتفاده از انواع خدمات غیرحضوری مانند اینترنت 
بانک، نرم افزارهای تلفن همراه، وب اپلیکیشــن و... را برای ســهولت، 
امنیت و آرامش هم وطنان عزیز فراهم کرده است. افزایش سقف انتقال 
وجه غیرحضوری از طریق اینترنت بانک نیز یکی از خدماتی اســت که 

بانک پاسارگاد به مشتریان گرامی ارائه می کند. 
 برای استفاده از این قابلیت کافیســت وارد درگاه امن بانک پاسارگاد به 
نشانی vbank.bpi.ir شده و ســپس یکی از گزینه های اینترنت بانک یا 
موبایل بانک را انتخاب کنید. با وارد کردن نــام کاربری و رمز عبور خود، 
به صفحه کاربری منتقل خواهید شد. از منو سمت راست صفحه، گزینه 
»خدمات سپرده« را انتخاب کرده و در فهرســت نمایش داده شده وارد 

گزینه »مدیریت سقف انتقال وجه« شوید. 
در این صفحــه کلید + را انتخــاب کنید و وارد صفحه مشــاهده و تغییر 
سقف انتقال وجه شوید. در پایان با انتخاب شــعبه عامل نسبت به ثبت 

درخواست خود اقدام کنید.

شعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

  آگهی دعوت

بدینوسیله از خانم فرشته میهمی فرزند محمد رئوف به شماره 
ملی 5589930634 صادره از کردستان، که به دلیل غیبت غیر 
موجه از تاریخ 1401/09/05 تا کنون، پرونده پرسنلی ایشان در 
هیات بدوی رسیگی به تخلفات اداری کارمندان این دانشگاه 
مطرح شده است دعوت می شود ظرف مدت 30 روز جهت 
رویت و تحویل ابلاغ اتهامی شماره 14/102405/1603 مورخ 
1401/10/18 هیات مذکور خود را به مدیریت منابع انسانی 
دانشگاه به آدرس: سنندج خیابان آبیدر جنب بیمه آسیا معرفی 

نماید در غیر اینصورت برابر مقررات اقدام خواهد شد.
دکتر بهرام کندایی-مدیر روابط عمومی و امور بین المل

شناسه آگهی:1458167

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله ای

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان البرز در نظر دارد پروژه هاي ذیل را بر اساس شرایط 
ذكر شده و به شرح مشخصات، اطلاعات و جزئیات مندرج در اسناد مناقصه از طریق مناقصه عمومي یک مرحله 

ای به پیمانكاران واجد صلاحیت واگذار نماید.
مبلغ برآورد موضوع مناقصهردیف

)ریال(
مبلغ تضمین 

)ریال(
مدت اعتبار صلاحیت موردنیازشماره مناقصات

پیشنهادات

1
مناقصه بیمه مسئولیت 

مدنی ادار ه کل 
راهداری و حمل و نقل 

جاده ای استان البرز

1000000000002001004224000116
شرکت بیمه ای که بر اساس مجوز بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران،دارای صلاحیت سطح 

توانگری یک و دارای 5سال سابقه فعالیت در صنعت 
بیمه و بیمه گری و فعالیت های بیمه ای باشد.

سه ماه

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان البرز در نظر دارد مناقصات عمومی مذکور را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید .کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
 www.setadiran.irمناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی .مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه 
عمومی  از سایت ساعت 8 صبح  روزچهارشنبه  تاریخ   1401/11/26لغایت ساعت14 مورخ 1401/11/30  و  
مهلت زمانی ارائه  پیشنهاد اسناد ) بارگذاری پاکات الف/ب/ج( تا ساعت13مورخ 1401/12/11 می باشد.زمان 
بازگشائي پاكات:ساعت 08:00صبح روز شنبه   1401/12/13 می باشد . ) اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار 
جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه : آدرس: کرج-آزاد راه کرج-قزوین- جنب امام زاده 
طاهر شماره تماس34184000 - 026 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه و 
هرگونه مشکل در بارگذاری اسناد : مرکز تماس 1456  و سامانه کشوری نظارت بر معاملات دستگاه های اجرایی 

www.bazresi.ir  )حضور یک نماینده شرکت  با داشتن معرفی نامه در  جلسه بلامانع است (
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/12/2 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/3

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان البرز

شناسه آگهی: 1459982

نوبت اول
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